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Seja skupščine občine Ptuj 

PROGRAMI DELA IN PRORAČUN 
Včeraj, 31. marca 1976, so se se

stali na ločenih sejah delegati vseh 
treh zborov skupščine občine P tu j , 
da bi po razmeroma kra tkem pre
moru , zadnja seja je bila 17. mar
ca, sklepali o nekaterih pomembnih 
vprašanjih iz našega gospodarskega 
in družbenega življenja. 

Predvsem je bila p o m e m b n a to
čka dnevnega reda, programi dela 
posameznih zborov skupščine obči
ne P tu j , ki je pripravljen za čas od 
1. januar ja do 31 . julija 1976, ko se 
začnejo počitnice tudi za skupščin
ske organe. Predlogi programov 
dela zborov občinske skupščine so 
bili zasnovani najprej v sekretaria
tu skupščine, na to zbrani v skup
nem gradivu. Tako imajo delegati 
boljši pregled nad vsemi vprašanji , 
o katerih bo občinska skupščina 
razpravljala v tem času. O progra
mu je na to razpravljal tudi izvršni 
svet SO P tu j , družbenopoli t ične or

ganizacije m samoupravne interes
ne skupnost i , ki sodelujejo enako
pravno z zbori občinske skupščine, 
o njem pa so razpravljale tudi dele
gacije in konference delegacij. Pri 
končnem oblikovanju predloga 
programov dela so bile tudi upošte
vane pr ipombe vseh omenjenih or
ganov s tem, da so dobile prednost 
tiste naloge, ki so posebnega druž
benega pomena . 

Sprejet je bil tudi proračun obči
ne Ptuj za leto 1976, v katerem so 
zajeti skupni dohodki v znesku 
60,200.000 dinarjev. Na posebni 
del proračuna je letos razporejenih 
59,700.000 dinarjev, na tekočo pro
računsko rezervo pa 500.000 dinar
jev. Pri dohodkih proračuna je pr
votni proračunski global povečan 
za 800.000 dinarjev zaradi vključi
tve lastnih dohodkov državnih or
ganov, ki z osnutkom proračuna še 
niso bili zajeti, v celoti pa b o d o raz
porejeni za večja popravila zgradb 

občinske skupSčine v letošnjem le
tu. 

Komisija za odlikovanja SO Ptuj 
je za včerajšnjo sejo občinske skup
ščine pripravila tudi predlog odloka 
o priznanjih in nagradah občine 
Ptuj . Skupščina je sprejela več ime
novanj , med drugim ravnatelja os
novne šole , , F R A N C A B E L S A -
K A " v Gorišnici, zgodovinskega 
arhiva Ptuj in vršilca dolžnosti rav
natelja osnovne šole ,,Borisa Kidri
č a " v Kidričevem. 

Zbora združenega dela in krajev
nih skupnosti sta razpravljala še o 
prispevku za uporabo mestnega ze

mljišča, prenosu pravic upravljanja 
nekaterih gozdov v družbeni lastni
ni na g o z d n o g o s p o d a r s t v o 
Maribor ter o odloku o obvezni, 
splošni in sistematični deratizaciji v 
ptujski občini in o družbenem do
govoru o ureditvi skupne veterinar
ske higienske službe na območju 
občin Lenart , Ormož , Ptuj in Slo
venska Bistrica. 

Na včerajšnjih sejah vseh treh 
zborov občinske skupščine so med 
drugim potrdih tudi besedilo osnu
tka odločbe o ustanovitvi glasbene 
šole K A R L A P A H O R J A Ptuj in 
razrešili dosedanjega komandir ja 
postaje milice P tu j , Staneta Sirov-
nika in imenovali na njegovo mesto 
Borisa Žnidariča, višjega upravne
ga delavca za notranje zadeve. 

Delegati so tudi na včerajšnjem 
zasedanju zborov občinske skup
ščine, zlasti v zboru krajevnih 
skupnosti , postavili vrsto delegats
kih vprašanj , vendar o podrobno
stih več prihodnjič. 

M. Š N E B E R G E R 

Nič mimo delavcev in občanov 
Družbenopolitične organizacije in druge organizirane 

socialistične sile imajo v tem času pomembno nalogo, da kar 
najširše mobilizirajo delovne ljudi in občane v nadaljnjem 
procesu oblikovanja srednjeročnih planov razvoja, jih 
medsebojno uskladijo in v skladu z načelom sočasnega 
planiranja začnejo priprave za njihovo sprejemanje. 

Zakon o temeljih sistema družbenega planiranja posebej 
določa, da delovni ljudje in občani v satnoupravnih 
organizacijah in skupnostih ter v družbenopolitičnih 
skupnostih SMEJO in MORAJO, skladno s temelji sistema 
družbenega planiranja v medsebojnem sodelovanju in 
odvisnosti v procesu združevanja dela in sredstev, 
povezovanja, svobodne menjave dela in zadovoljevanje 
določenih skupnih potreb, samostojno sprejemati plane 
svojih samoupravnih organizacij in skupnosti, potem pa jih 
dosledno tudi uresničevati. 

Dosedanji potek pripravljanja in usklajevanja planskih 
dokumentov, ki temelje na sistemu družbenega načrtovanja 
je že razkril vrsto slabosti, ki jih nismo znali sproti 
odpravljati. Glavna slabost je bila v tem, da so osnutke 
planskih dokumentov v TOZD pa tudi v samoupravnih 
interesnih in krajevnih skupnostih pripravljale le ože, 
skupine strokovno usposobljenih ljudi. To delo je doslej šlo 
več ali manj mimo delovnih ljudi in občanov, delno zaradi 
tega, ker jim nismo dali možnosti za aktivnejše sodelovanje, 
delno pa tudi zato, ker jih nismo znali dovolj zainteresirati 
za neposredno sodelovanje. 

Družbeno planiranje, zapisano v ustavi in zakonu, 
postavlja delavca, organiziranega v temeljni organizaciji 
združenega dela, v položaj osnovnega nosilca družbenega 
načrtovanja. Le s doslednim uresničevanjem tega načela 
bodo delavci postopoma dobili nadzor nad celotno družbeno 
reprodukcijo. Razumljivo je, da tega ne bo moč doseči v 
kratkem času, vendar že sedq, ko pripravljamo in 
sprejemamo srednjeročni plan razvoja, morcgo delavci bolj 
neposredno sodelovati pri oblikovanju planskih nalog. To bi 
lahko tudi edino zagotovilo, da bodo naši plani temeljili na 
stvarnih interesih delavcev, ki morajo spoznati, da bo 
njihovo uresničevanje izboljševalo delovne in življenske 
razmere vseh delavcev in občanov. Pomeni torej, da morqo 
biti delavci in njihovi interesi resnično prisotni povsod tam, 
kjer se ustvarja, deli in tudi porablja dohodek. 

Temeljne in druge organizacije združenega dela na 
področju izobraževanja, znanosti, kulture, zdravstva, 
socialnega varstva, informacijske in drugih družbenih 
dejavnosti sklepajo skupaj z zainteresiranimi organizacijami 
združenega dela, samoupravnimi interesnimi in krajevnimi 
skupnostmi in družbenopolitičnimi skupnostmi samo
upravne sporazume o osnovah plana, zato lahko planirajo 
svoj razvoj le v skladu z možnostmi in interesi za 
pospeševanje proizvodnje in zadovoljevanje družbenih 
potreb. Prav zato je treba izkoristiti vse oblike dela in 
sredstev za skupno instucionalno planiranje. Urediti, okrepiti 
in uskladiti je treba dejavnost vseh odgovornih ljudi in 
organov pri oblikovanju in sprejemanju planov v TOZD, 
samoupravnih sporazumov o temeljih planov na ravni 
delovnih organizacij, SOZD, samoupravnih interesnih 
skupnosti in krajevnih skupnosti. 

Dogovor vseh družbenopolitičnih organizacij, občinskih 
skupščin in drugih socialističnih dejavnikov v občinah je, da 
se v polni meri angažirajo pri spodbujanju, spremljanju in 
usmerjanju dejavnosti vseh nosilcev planiranja Uresničevanje 
te naloge zahteva enotno in celovito vključenost 
komunistov, članov vodstev sindikata, temeljnih delegacij, 
samoupravnih organov in drugih subjektivnih sil v proces 
oblikovanja planov. Posebej je treba oceniti idejno-politične 
in druge probleme pri uveljavljanju samoupravnega 
družbenega planiranja, skladnost planov z novimi rešitvami 
glede na dosedanjo vsebino in potek planiranja. 

Predvsem osnovne organizacije ZKS oziroma komunisti, 
kot najzavesmejši del delavskega razreda, morajo čimprej 
oceniti dosedanjo dejavnost na področju planiranja v svojem 
okolju, na podlagi tega opredeliti naloge v nadaljnjem 
procesu oblikovanja srednjeročnih planov. Gre torej za 
najširšo mobilizacijo delavcev, delovnih ljudi in občanov v 
nadaljnjih prizadevanjih pri oblikovanju planov v temeljnih 
samoupravnih delovnih organizacijah in skupnostih, ki 
morajo biti usklajeni in v okviru realno predvidenih 
dohodkov, ker le tako bodo našli svoje mesto v 
srednjeročnih planih občine, regije, republike in tudi v 
zveznem merilu. Na ta način bodo delavci in občani 
uveljavljali svoj vpliv tudi na srednjeročne plane razvoja 
širših družbenopolitičnih skupnosti. 

Franc Fideršek 

Vojaki SO prisegli 

Na trgu MDB v Ptuju so v petek, 26. marca svečano zaprisegli 
mladi vojaki gamizije Dušana Kvedra v Ptuju 

Foto: Kosi 

Spremljanje delegatskega 
sistema v praksi 

Uresničevanje delegatskega si
stema v praksi je naša stalna nalo
ga. Če hočemo to nalogo izpolnje
vati, je pot rebno delegatski sistem, 
delegatska razmerja tudi stalno 
spremljati in preučevati, kako se 
uveljavljajo v praksi. 

T o nalogo si je zadal tudi druž
benopolitični zbor skupščine SR 
Slovenije, zato je imenoval posebne 
delovne skupine in izbral 12 vzorč
nih občin na območju Slovenije, ki 
jih bodo delovne skupine obiskale 
in podrobneje preučile delovanje 

delegatskega sistema v bazi, to je v 
krajevnih skupnost ih in v T O Z D . 

Med izbranimi občinami je tudi 
občina P t u j , ki jo bo delovna sku
pina družbenopolit ičnega zbora 
skupščine SRS obiskala 13. in 14. 
aprila letos. O tem je v ponedeljek 
razpravljalo tudi predsedstvo skup
ščine občine P tu j in sklenilo pred
lagati delovni skupini, da preuči de
legatske odnose v delovnih organi
zacijah T G A ,,Boris Kidr ič" Kidri
čevo in Mesokombinat , ,Perutni
n a " Ptuj ter krajevnih sicupnostih 
Kidričevo in Vitomarci . F . 

Kurlrčkova pošta 
Kurirčkovo pošto , največjo manifestacijo naših pionirjev, bomo v 

ptujski občini sprejeli 19. aprila, predali pa jo b o m o 21 . aprila na Pragers-
icem. Na svoji poti se bo kurirčkova pošta srečevala z izročilom narodno
osvobodilne vojne, pionirji b o d o obiskali spominska obeležja, se sreča
li z borci . Obogatil i j o bodo še s spisi na temo , ,PRV1 ODBORI 
O S V O B O D I L N E F R O N T E V M O J E M K R A J U " . Najboljši b o d o prejeli 
nagrade. Podrobnos t i b o m o zapisali prihodnjič! 

M G 

TRILOGIJA O POHODU SLOVENOV 
NA ZAPAD, NAŠ NAJVEČJI FILMSKI 

SPEKTAKL PRED URESNIČITVIJO 

Po 1400 letih 
Po nekaterih zgodovinskih virih so naši predniki Slovcni ali Slovenci 

na svojem dolgem p o h o d u od Vzhoda prišli v naše kraje okrog leta 5 6 8 . 
Po ugotovitvah inst i tuta za preseljevanje Slovanov v Kijevu je nesporno 
dokazano , da so razvaline nekdanje rimske Poetovie Slovenci zasedli v 
zgodnji pomladi le ta 5 7 6 , torej pred 1400 leti, morda na današnji dan , 
vendar to ni p o m e m b n o . Bistveno je to, da so Slovenci pri ostalih 
slovenskih narodih vedno vzbujah do ločeno pozornos t , spoštovanje, s<g 
so prodrli najdalje na zapad in kar je še pomembnejše , tu so se tudi 
obdržali , čeprav od Germanov, Romanov in Ogrov stisnjeni na ozko 
tretjino prvotnega ozemlja. 

V spomin na velike dogodke pred 1400 leti, k o so naši pradedje 
zastrmeli v čudov i to l epo to te pokrajine in so rekli: ,,Tu nam b o lepa 
domovina" , ki so spustili črede na sočno pašo in zaoraii ledine, so naši, 
sovjetski in poljski filmski delavci, v sodelovanju z zgodovinarji in 
etnografl, sklenili posnet i enega največjih filmskih spekta^lov v barvah. 
Gre za trilogijo, katere prvi del bodo danes začeli snemati v Ptuju. 
Zaenkra t nosi delovni naslov .J^anonska Slovenija". Glavna vsebina bo 
prikaz osvojitve nekoč slavne Poetovie z okolico in proglasitve Patava 
( tako so Slovenci p rvo tno imenovali Ptuj, ime pa so povzeli od j 
staroselcev) za prestolnico Panonske Slovenije. ^ 

Za snemanje filma b o d o potreboval i več sto statistov - pastirjev in ; 
lokostrelcev, platnaric m kuhar ic , pa tudi ot rok in starcev. Z a t o vabijo 
občane Ptuja in okolice, ki bi bUi pripravljeni n e k q dni sodelovati pr i 
snemanju filma, da se danes dopo ldne , ob 10. d o 12. ure javijo v recepciji 
hotela Poetovio. Šoloobvezni otroci in mladina naj prinesejo pot rd i lo od 
razrednika, da njihovo sodelovanje ne bo oviralo pouka . Pr iporočajo, d a 
kandidat i prinesejo s seboj lesene palice, kuhalnice in prepros to izdelane 
loke in puščice. Kos tume in druge rekvizite dobijo p n snemanju. 
Podrobnejša pojasnila dobi te v pisarni Turist ičnega društva Ptuj . \ 

Statiste, ki se b o d o posebno izkazali, bodo povabili k sodelovanju še I 
pri snemanju drugega dela trilogije. Snemanje b o na Trojanah, delovni • 
naslov pa bo „Do sem ali naprej? " . Morda pa b o d o imeh možnos t 
sodelovati še v tretjem delu, ki ga b o d o posneli na Toblaškem polju v 
Alpah, o b izviru Drave, delovni naslov tretjega dela pa b o ,J«Ie hod i 
predaleč" . 

Vse kandida te za statiste ponovno vabimo, da se zglasijo v rea.'pciji 
hotela Poetovio, danes od 10. do 12. ure. j 

V Ptuju se mudi več znanih sovjetskih, poljskih in 
jugoslovanskih filmskih igralcev. Na sliki od leve na desno trije 
Igralci javnih vlog: Holodnoev (SZ) bo imel vlogo velikega 
staroste, Lado Leskovar bo prepevajoči pastir Lepoglas, desno 
pa je poljski igralec Zakrpatdcy, ki bo nastopil v vlogi glavnega 
vojarja. Posnetek je bil napravljen v torek na podiusnem 
snemanju. Poto: KOSI 



V TRdOVSKEM PODJETJU »MERKUR" 
PRIPRAVLJENI 

Na posvetu, 13. marca 1976, so 
bili sekretarji osnovnih organizacij 
ZKS seznanjeni z nalogami, ki ča
kajo osnovne organizacije zveze 
komunistov ob uvajanju novih 
predpisov v zvezi s plačevanjem in 
ugotavljanjem dohodka delovnih 
organizacij . Obiskali smo sekre
tarja osnovne organizacije ZKS v 
trgovskem podjetju , , M E R K U R " 
v Ptuju, Franca Damiša, ki nam je 
povedal naslednje: 

, ,Novi predpisi o plačevanju in 
ugotavljanju dohodka v delovnih 
organizacijah, nas v trgovskem 
]X)djetju . .Merkur" niso prese-

Merkuijeva poslovalnica Jasmin v Ptuju Foto: Kosi 

netili. Res je, da so bile z njimi do
slej seznanjene le vodilne strukture; 
že v tem tednu pa b o m o prek delav
skega sveta seznanili celoten ko
lektiv. 

Tudi prizadeli nas ti predpisi ne 
bodo preveč. Napoved je sicer pre
cej optimistična, ker se kljub temu 
zavedamo, da bodo nastale dolo
čene težave. Vsi skupaj , celoten ko
lektiv, se b o m o morali truditi , da 
jih b o m o čim enostavneje pre
magovali. 

Mi smo že do 31. decembra 1975 
vse svoje obveznosti poravnali , za
to nismo imeli prijav za sploSno 

kompenzacijo. Ker bodo novi pred
pisi o plačevanju in ugotavljanju 
dohodka v T O Z D začeli veljati s 

prvim apri lom letos, smo že v prvih 
treh mesecih redno poravnavali vse 
obveznosti do dobaviteljev. 

Iz preteklega leta n imamo večjih 
dolžnikov, le nekatere ptujske de
lovne organizacije, vendar se z 
njimi že dogovar jamo, kako b o d o 
poravnale svoje obveznosti do nas. 

Splošna ugotovitev je , da vso 
trgovino v Ptuju pestijo precejšnje 
zaloge, ki se deloma pojavljajo tudi 
pri nas. Ce nam jih bo uspelo 
zmanjšati , b o m o vse preostale ob
veznosti poravnali v določenih ro
kih z v i rmanom in čekom, le večje 
sezonske nakupe b o m o moral i pla
čevati z menico. 

Na sestankih delavskega sveta in 
poslovnega odbora se bomo točno 
dogovorili o načrtu nabave blaga, 
ki bo usklajen s finančnim pro
gramom. Določeni nakupi bodo 
centralizirani, kar pomeni , da bo za 
sklepanje dogovorov in pogodb 
pristojen komercialni oddelek, ki 
ima tudi najboljši vpogled v raz
položljiva sredstva. 

Tudi ugotavljanje dohodka po 
plačani realizaciji nas ne bo preveč 
prizadelo, ker smo izrazit detajlist, 
saj je okrog 80 % vsega blaga v 
maloprodaj i , le 20 % ostane za gro-
sistično prodajo . 

Ob uvajanju plačilnih ukrepov 
bo prizadet predvsem potrošnik, ki 
bo imel slabo izbiro blaga. T o pa 
zato, ker trgovci ne bomo mogli 
kupovati vsega, kar b o d o na našem 
tržišču ponujali proizvajalci ." 

Marjan Sneberger PRIPRAVE 
ZA SREČANJE 
BRATSTVA IN 

PRIJATELJSTVA 
V bratskih obč inah so v po lnem 

teku priprave na XV. tradicional
na delavska S R E Č A N J A BRAT
STVA IN PRIJATELJSTVA -
KRAPINA 1976. Tudi v občini 
Ptuj so priprave v glavnem 
k o n č a n e . Komisija za ku l tu ro pri 
obč inskem svetu Zveze sindikatov 
Ptuj je že izbrala delavsko 
prosvetna in druga društva, ki 
b o d o gostovala v SR Hrvatski, 
prav tako pa so izbrani kraji, v 
kater ih b o d o gostovale ku l tu rne 
skupine iz SR Hrvatske v občini 
Ptuj , in to v Apačah na Dravskem 
polju, na Grajeni, v Ptuju in v 
Vitomarcih . 

Med prvimi odhajajo na 
gostovanje v̂  Kotoribo, v občini 
Cakovec, člani tamburaškega 
orkestra delavsko prosvetnega 
društva Svoboda Ptuj, pod 
vodstvom Franca Hribemika in 
člani mešanega pevskega zbora 
prosvetnega društva Rogoznica, 
pod vodstvom Rudija Mohorka. 
Med prvimi pa bodo iz SR 
Hrvatske gostovali v Ptuju, člani 
kulturno umetniškega društva 
IVAN KNEZ iz Kotonbe . 

Letošr^a srečanja bratstva in 
prijateljstva imajo velik pomen, 
zlasti se, ker se vključujejo v 
praznovanje 35. obletnice vstaje 
jugoslovanskih narodov, 35. oblet
nice ustanovitve JLA in 15. 
obletnico sodelovanja med delavci 
občin Čakovec. Ptuj in Varaždin. 

F. Bagar 

Potrebna je večja 
odgovornost sindikata! 

TGA KIDRIČEVO 
V tovarni glinice in aluminija 

„ B O R I S K I D R I C " Kidričevo so 
bile v okviru sindikalne organizira
nos t i u s t a n o v l j e n e s i n d i k a l n e 
skupine v vseh temeljnih organiza
cijah združenega dela. Njihovo de
lo bi naj pomenilo veCjo aktivnost 
sindikata. Pr ičakovanja pa niso bi
la povsod uresničena. Poverjeniki 
so različno sprejeli svojo dolžnost . 
Nekateri so se takoj lotili dela, ne
kateri pa so ostali še naprej nezain-
teresirani za delo v sindikatu. 
Posledice so bile neizbežne, saj so 
n e k a t e r e s k u p i n e de la le in 
seznanjale svoje člane o delu in se z 
njimi dogovarjale o bodočih nalo
gah in samem delu v skupini in v 
OOS v T O Z D , druge pa ne. Posku
šali so poiskati vzroke in ugotovili, 
da so nekateri ostali preveč prepu
ščeni samim sebi, ker tudi sindikal
na organizacija T G A ni v celoti iz
vedla p rograma v smeri uvajanja v 
delo poverjenikov skupin. 

Vrsto samoupravnih sporazu
mov in drugih aktov bi morale 
predhodno obravnavati sindikalne 

skupine in dati o njih svoje mnenje. 
Kadar gre namreč za pomembne sa
moupravne akte in sporazume, po
tem poedinec ne predstavlja niče
sar, če zastopa interese delovne 
skupnosti po svoji presoji in oseb
nem mnenju. Prepričani smo, da se 
mora v bodoče delo skupin in sin
dikalne organizacije urediti t ako , 
da bodo tisti iz baze tudi resnično 
delovali v sindikatu in zastopali 
stališča delavcev. Bodoče družbe
nopolitično izobraževanje bo brez 
dvoma prispevalo k temu. 

F . M E S K O 

SLOVENSKA BISTRICA 

Srečanje brigadirjev 
veteranov 

Prebivalci občine Slovenska Bistrica se letos še posebno skrbno 
pripraljajo na praznovanja 30-letnice mladinskih delovnih bngad. V zvezi 
s tem načrtujejo v vseh krajevnih skupnost ih številne delovne akcije, v 
katere nameravajo vključiti kar največje število krajanov. V akcijah b o d o 
posvetili posebno pozornos t urejanju okolja vasi in naselij, cest, pomagali 
b o d o pri gradnji posameznih objektov in tudi pri drugih opravilih. 

Osnoviu nosilci akcij v KS bodo aktivi ZSMS in krajevne konference 
SZDL, v njih pa b o d o n^številneje zastopani tudi učenci osnovnih in 
drugih šol na področju bistriške obč ine , mladi v delovnih organizacij ali, v 
samoupravnih in d ružbeno političnili organizacijah. 

Osrednja prireditev v bistriški občini pa b o v soboto, 3 . aprila 1976, 
k o b o d o v Zg. Polskavi, mladi iz vse bistriške občine pričeli z gradnjo 
okoli 6 k m vodovoda, s kater im b o d o oskrbeli z p i tno vodo p reko 100 
gospodinjstev Zg. Polskave in okolice. 

Na da , 3. aprila 1976 se bodo v organizaciji OK ZSMS Slovenska 
Bistrica srečali na posebnem mitingu, številni povojni birgadirji veterani. 
Na mitingu b o d o izvedli mladi tudi kul turn i program, posvečen pa bo 
tudi praznovanju 30. obletnice organiziranega brigadirskega delovanja na 
slovenskem. 

V. Horvat 

15. mednarodna razstava 
avtomobilov 

Beograjski sejem 

Na beograjskem sejmišču b o v 
času od 5. do 11. apri la 1976 
jubilejna 15, mednarodna razstava 
avtomobilov. Ta tradicionalna 
gospodarska in tudi a t rakt ivna 
manifestacija beograjskega sejma 
bo letos zbrala vse znane proiz
vajalce potniških tovornih in 
specialnih vozil iž Jugoslavije, 
mnoge pa tudi iz tujine. 

Prvič b o letos v okviru med

narodne razstave avtomobilov 
organizirana tudi mednarodna 
razstava motoriziranega turizma v 
s o d e l o v a n j u p r o i z v o d n i h in 
p r o m e t n i h o r g a n i z a c i j s t ega 
področja. Glede na vse večjo 
uporabo motornih vozil v tur izmu, 
tako pri nas kot drugod v svetu j e 
pričakovati , da bodo za razstavo 
pokazali poseben interes proiz
vajalci, izvajalci in koristniki. 

Koordinacijski odbor pri OK 
SZDL Ptuj za vzpodbujanje 
varčevanja je na svoji prvi seji, ki 
je bila pretekU če t r tek , 18. marca 
1976 sprejel osnutek izhodišč 
programa svojega dela. 

Varčevanje je pogoj družbenega 
in gospodarskega razvoja, zlasti 
pogoj stabilizacije in omejevanja 
inflacije. Zato mora bit i varče
vanje del uresničevanja načel 
samoupravljanja. Preko združe
nega dela in sploh v družbi je 
pot rebno vlagati vse napore za 
varčevanje z energijo, surovinami 
in hrano. Varčevanje naj postane 
element poslovne poli t ike, pro
grami varčevanja morajo postat i 
del razvojnih programov temeljnih 
organizacij združenega dela, pro
gramov krajevnih skupnost i , samo
upravnih in družbenopol i t i čn ih 
skupnosti . 

Za učinkovi to sestavo in 
izvedbo programov je po t rebno 
angažirati s t rokovne kadre , znan
stvene in strokovne ustanove. 
Odbor si je zadal nalogo, da bo v 
javnih sredstvih obveščanja dajal 
predloge in pobude za najrazlič
nejšo oblike varčevanja. Pomemb
no nalogo pa opravljajo tudi 
pedagoški delavci, ki vzgajajo 
mlade v duhu varčevanja. Povedati 
je t reba, da je bil v zadnjem času 
storjen na področ ju mladinskega 
varčevanja velik napredek, saj 
pionirske hranilnice najdemo 
skorajda v vseh osnovnih šolah, pa 
tudi mladinske hranilnice na 
srednijih šolah si utirajo po t . K 
varčevanju je pot rebno pritegniti 
še razne organiziacije, kot so: 
taborniška, planinska in podobne , 
saj je prav na tem področ ju moč 
razviti široko in dragoceno 
pobudo v oblikovanju navad, pa 
tudi konkre tn ih akcij. 

N . P . 

Koroško branje 
z diskusijo 

Občinski center k lubov OZN 
Ptuj je včeraj pripravil v k l u b u 
mladih v P tu ju , , ,Koroško branje z 
diskusijo". Od lomke iz svojih 
l i terarnih in l i terarno-kri t ičnih del 
je bral profesor J anko MESSNER. 
Udeleženci so s svojo navzoč
nostjo izrazili solidarnost s 
koroškimi Slovenci in p ro tes t 
zoper , ,5udsko štetje posebne 
vrste ." 

M. Gajzer 

Slovenska Bistrica 

Kako naprej v delegatskem 
sistemu 

v organizaciji koordinacijskega odbora za spremljanje uveljavljanja 
ustave v praksi, pri občinski konferenci SZDL Slovenska Bistrica, te dni 
oprav^ajo na o b m o č j u občine široko anketo s ka te ro ugotavljajo kakšen 
je t renutni položaj in delovanje delegatskega sistema v organizacijah 
združenega dela in v krajevnih skupnostih. Z anke to želijo v praksi 
ugotoviti , k a k o seje utrdil samoupravni delegatski sitem. 

V anketo b o d o vključene vse splošne in temeljne delegacije na 
območ ju občine . Vpra.šalnik b o izpolnil tudi vsak peti delegat od skupno 
1200, kol ikor j ih deluje v občini Slovenska Bistrica. Med anketiranimi 
b o d o tudi člani samoupravnili s t ruk tur v občinskih, krajevnili in 
delovnih skupnost ih. Analiza ankete bo služila skupščini občine k o t 
napot i lo za b o d o č e delovanje, za ugotav^anje aktivnosti delegatov in 
delegacij ter k o t opozori lo , ka tere pomanjkljivosti b o v delegatskem 
sistemu potrebno še odpraviti. V. H. 

Za večjo povezanost 
v gostinstvu bistriške občine 

z gostinsko d^avnostjo na ob
močju občine Slov. Bistrica ne mo
remo biti povsem zadovoljni , saj je 
ta razdrobljena. Najmočnejša po
nudnika gostinskih in turističnih 
uslug na območju občine sta hotel 
Planina v Slov. Bistrici in letovišče 
grad Statenberg pri Makolah . Prvi 
je vključen v okvir certusovih ho
telov, medtem ko je grad Sta
tenberg T O Z D Koloniale Maribor . 

Ostale gostinske in turistične 
usluge opravljajo predvsem v 
manjših gostilnicah in bifejih, ki jih 
v bistriški občini ne jNrinuuijkuje. 

Samo v občinskem središču je kar 
26 takšnih lokalov. Takšna raz
drobljenost v bistriški gostinsko 
turistični dejavnosti v veliki meri 
vpliva na neizkoriščene turistične in 
gostinske usluge ter razvojne mož
nosti, ki so v bistriški občini velike 
že zaradi številnih kul turno zgo
dovinskih in naravnih znameni-
tosri. Osnovno rešitev za hitrejše 
izboljšanje t renutno neugodnega 
razvoja turizma in gostinstva je is
kati v združevanju in v večji po
vezanosti organizacij , ki se ukvar
jajo s to dejavnostjo. VH 

Z vrha D o n a č k e gore so se v d i m u valili s v e t l o m o d r i h u d o u r n i k i 
l ave . ( P o s n e t e k iz he l ikopter ja : I. C i a n i ) . 

Donačka gora je 
.^PREGOVORILA" 

Narava podarila ogromne količine fosfatnih 
gnojil 

D a n e s , takoj p o p o l n o č i , j e prebivalce z a s e l k o v o k o l i 
D o n a č k e gore presenet i lo z a m o l k l o b o b n a n j e nekje d a l e č v 
notranjos t i gore . Trenutek za tem s e j e tamkajšnj i svet začel rah
lo tresti , t ramovje v c i m p r a n i h hišaj je presunl j ivo cv i l i lo , ž ivina 
m u k a l a , psi pa so se z g lasn im la ježem hotel i o s v o b o d i t i ver ig . 
Nasta la je sp lošna z m e d a ter vik in krik prestrašenih l judi: , , P o 
t r e s ! " Vse kar je m o g l o je v strahu pr ibeža lo na p i a n o in se zazrlo 
v g o r o , o d k o d e r j e z a m o l k l o grme lo kot da se nekje daleč o g l a š a 
na t i soče b o b n o v . Še bol j se je s tres lo , še bol j z a g r m e l o in vrh 
D o n a č k e gore se j e z g la sn im p o k o m razletel . O d p r l o se je žre lo , 
iz katerega sta bruhni la o g e n j in l a v a , n e n a v a d n o svet lo m o d r e 
barve . Z g r o z o v o č e h so l judje strmeli v t isočletja m o l č e č o g o r o , 
o kateri so se kot n e k d a n j e m shajal išču c o p m i c spleta le le l e g e n 
d e . 

Steber ognjen ih j e z i k o v , ki je v s a m e m zače tku mole l da leč v 
n e b o , j e tako hitro p o j e n j a l , kot je tudi nasta l . Nas ta la je g r o b n a 
t iš ina. V gruči ljudi v Ž e t a l a h , ki s o ta n e n a v a d n i prizor o p a z o v a 
li , j e n e k d o — oč i tno gasi lec - pr i sebno prekinil m o l k in deja l : 
, , L j u d j e , o g e n j b o zažgal g o z d , razširil se b o še na v a s i ! " 

Zatul i le s o sirene in gasi lci iz vseh o k o l i š k i h vasi so se p o g n a l i 
proti D o n a č k i gor i . N a p o m o č s o prihiteli tudi gasilci iz R o g a t c a 
in R o g a š k e S la t ine . V e n d a r zanje dela — k sreči — ni b i l o , kajti 
lava , ki se je že v d r o b n i h curkih in p o t o č k i h z l ivala p o p o b o č j u 
D o n a č k e gore , je bila p o p o l n o m a h l a d n a , čeprav j e gore la s sve t 
lo m o d r i m p l a m e n o m . T o je bila prav takšna s v e t l o m o d r a h l a d n a 
sve t loba , kakršno je še v času o s v a j a n j š p a n s k e g a k o n k v i s t a d o r j a 
Cortesa (okol i 1520) uporabl ja lo pri svoj ih verskih obred ih b o g u 
Quetza lcouat l i i n d i j a n s k o p leme M a y a ( Y u c a t a n , J u ž n a A m e r i 
ka) . 

K m a l u po izbruhu so iz P t u j a , M a r i b o r a , Ljub l jane in Z a g r e 
ba prihiteli razni s t r o k o v n j a k i , med njimi g e o l o g i , k e m i k i , 
minera log i , a g r o n o m i i t d . . . S svoj imi priročnimi laboratorj i s o 
analizirali k e m i č n o se s tavo lave in ugo tov i l i , da i m a vse las tnos t i 
fos fa tn ih gnoj i l . N o v i c a b o k m e t o v a l c e s i lno razvese l i la , saj b o d o 
sicer drago gnoj i lo l a h k o ods le j brezp lačno zajemal i v k o l i č i n a h , 
ki s o j i m p o t r e b n e . P o d r o b n o s t i pr ihodnj i č . 

Varčevanje 
pogoj razvoja 

ZBIRAJMO PAPIR 
ZA HUMANITARNE 
DEJAVNOSTI 

V VAŠI OBČINI - KRAJEVNI SKUPNOSTI PTUJ 

BO ZBIRALNA AKCIJA PAPIRJA 
DISIE 9. APRILA 1976 

Prosimo, da papir, časopise, revije, knjige, zvezke, 
papirno embalažo in lepenko zvežete v svežnje 
in jih zložite pred vhodna vrata na ulico do 17. ure. 

Hvala 



Uspelo prvo srečanje 
tamburaških orkestrov 

ptujske občine 
Prosvetno društvo v Apačah 

na Dravskem polju je bilo v 
soboto, 27. marca 1976 
gostitelj šestih tamburaških 
orkestrov iz ptujske občine, 
ki so se srečali na prvi 
prireditvi te vrste pri nas. 

Na enem od sestankov s 
predstavniki občinske zveze 
kulturno prosvetnih organi
zacij so se v Apačah 

dogovorili, da bi v svoji novi 
dvorani pripravili prvo sreča
nje temburaških orkestrov, 
ker jih v ptujski občini deluje 
že devet, sedem odraslih in 
dva, v katerih so pionirji in 
mladinci. 

Prizadevni organizatorji so 
prijeli za delo, pripravih vse 
potrebno in s pomočjo zveze 
kultumo prosvetnih organi-

Združeni zbor tamburaških orkestrov izvaja ,,venček slovenskih 
narodnih pesmi". Foto: Langerholc 

zacij Ptuj, v soboto zvečer, 
tudi svojo zamisel uresničili. 

Pihalni orkester prosvetnega 
društva iz Bukovec je slovesno 
sprejel vse nastopajoče, števil
ne domačine in goste, ki so 
do zadnjega kotička napolnili 
dvorano. Po pozdravnih bese
dah predsednika domačega 
društva, Antona Piska, se je 
zvrstilo osemnajst skladbic, 
prirejenih za tamburaški 
orkester, najbolj mogočno pa 
so instrumenti zazveneli ob 
koncu, ko je vseh 90 
glasbenikov-amaterjev skupno 
zaigralo „venček slovenskih 
narodnih". 

Mlade in starejše občane iz 
Vitomarc, Cirkovc, Gorišnice, 
Ptuja in Apač je združila 
ljubezen do lepe slovenske 
|udske pesmi, hvaležno ob
činstvo pa jim je dalo novili 
pobud za delo; skovala so se 
nova poznanstva, izmenjale 
bogate izkušnje . . . Srečanje v 
prihodnjem letu pa bo 
ponovno dokazalo, kako 
tesno je naš človek povezan z 
ljudsko ustvarjalnostjo, s 
pesmijo in glasbo, ki ga je 
skozi najtežje trenutke sprem
ljala in mu ostala najzvestejša 
prijateljica. 

M. Sneberger 

VIDEM PRI PTUJU 

Zadružno hišo bodo 
razstrelili 

Kot smo zvedeli, bodo 
danes strokovnjaki geološke
ga zavoda iz Ljubljane 
zaminirali in razstreUH že 
razpadajočo zadružno zgrad
bo sredi Vidma pod 
vznožjem Haloz. Iz zgradbe 
se je že pred leti izselila 
krajevna pisarna, v njej pa je 
do danes bila še pisarna KK 
Ptuj, ki pa jo bodo še pred 
rušenjam preselili, začasno v 
bivše Pernatovo stanovanje, 
ki je že dalj časa prazno. 

Hiša, last KK Ptuj, obrata 
za zadmžno kooperacijo je 
že dalj časa predvidena za 
rušenje, vendar kombinatu 
prej ni uspelo najti intere
sentov, ki bi zgradbo 
porušili, zato so to delo 
prepustiU strokovnjakom 

geološkega zavoda iz Ljub
ljane, ki so že pred nekaj 
tedni zelo strokovno zami
nirali in porušili neko 
zgradbo sredi Maribora, ki se 
je sesedla kot bi bila iz kart. 

V času, ko bodo hišo 
razstreUli, bo promet na 
cesti skozi Videm zaprt v 
obe smeri. Material oziroma 
opeko, ki bo uporabna, 
bodo interesentom daU 
brezplačno, pod pogojem, 
da še danes odstranijo tudi 
ostali material, ki ni 
uporaben. Na tem mestu 
bodo pričeli graditi novo 
poslovno trgovko stavbo, ki 
bo dograjena še letos. V njej 
pa bo dobila svoje prostore 
tudi pošta na Vidmu. 

-aik 

KMETJE KOOPERANTJE -
NEPOSREDNI SAMOUPRAVLJAVCI 
V nedeljo 28. marca 1976 so kmetje kooperant je na 21 voliščih volili 

svoje delegate v samoupravne organe in sicer v skupni delavski svet S O Z D 
Kmetijsko prehrambeni kombinat P t u j , v skupni delavski svet 
Kmetijskega kombinata , v delavski svet obrata za kooperacijo, delegate 
za samoupravni delavski nadzor in proizvodne okoliše, ki jih je 12. 

Nedeljske volitve kmetov kooperantov so znova dokazale, da so 
kmetje zainteresirani za kmečko samoupravo in v njej tudi akt ivno 
sodelujejo, - zato si obrat za Kooperacijo prizadeva za čim boljšo 
organizacijo proizvodnih okolišev saj so ti osnova za neposredno 
vključevanje kmetov v samoupravne odnose. 

N . B. 

POZABLJENA 
»LEPOTICA" 

Občina Ptuj že vrsto let nazaj 
goji tradicijo, da svoj občinski 
praznik 8. avgust, kot spomin na 
tragedijo Lackove čete v Mostju 
pri Ptuju , vsako leto proslavlja v 
drugem kraju oz. krajevni skupno
sti. Tako je leta 1970 proslavljala 
svoj občinski praznik na Jelovicah 
v krajevni skupnosti Majšperk. 

Krajani Jelovic so za občinski 
praznik s f inančno pomočjo obči
ne, GG Mar ibor in z izdatno 
materialno in finančno pomočjo 
k r a j a n o v s a m i h dob i l i t e ž k o 
pr ičakovano , ,okno v svet" t. j . 
novo cesto Poluce — Jelovice, ki 
je končno povezala ta d o takrat 
nedostopni del Haloz z zunanjim 
svetom. Žal se je z občinskim 
praznikom vse končalo in ta 
, ,Jelovička lepot ica" na katero so 
bili krajani tako ponosni , počasi 
vendar sigurno propada in ji grozi 
nevarnost, da bo v najkrajšem ča
su postala navaden klanec. 

Za cesto se namreč nihče več ne 
briga, kof da je bila zgrajena le za 
enkratno proslavo občinskega 
praznika. Rušenje kamenja in 
zemlje, pa tudi drevesnih panjev z 
n e u t r j e n e g a d e s n e g a b r e g a 
zamašuje vodne od toke in cesto 
prekriva z b la tom; obstoječi cestar 
je z g o l o l o p a t o in m o t i k o 
praktično nemočen. 

Krajevna skupnost Majšperk in 
cestni sklad občine P tu j , ki je z 
odlokom o določitvi in upravljanju 
cest IV. reda v občini Ptuj 
(Uradni vestnik občin O r m o ž in 
Ptuj številka 4 z dne 30. marca 
1972) odgovoren za vzdrževanje 
lokalnih cest, nimata posluha za 
vzdrževanje ceste in bo po vsej 
verjetnosti na Jelovicah pot rebno 
organizirati (in to čimprej) še en 
občinski praznik, da bi se cesta 
usposobila za svoj namen. 

Maksimil jam Serdinšek 

Svečana 
zaobljuba 

mladih 
vojakov 

Na Trgu mladinskih delov
nih brigad v Ptuju so se 26. 
marca 1976 svečano zaoblju
bili mladi vojaki gamizije 
Dušana Kvedra v Ptuju. 
Njihova zaobljuba vsebuje 
bogato izročilo preteklosti, 
saj so se zaobljubiU prav na 
kr^u, odkoder so pred 30-leti 
krenile na pot mladinske 
delovne brigade v akcijo za 
obnovo porušene domovine. 

Polkovnik Vlajko Pavlovič, 
je ob tej slovesnosti med 

Polkovnik Vlajko Pavlovič govori mladim vojakom 
Foto: Kosi 

drugim povedal: „S tem 
svečanim dejanjem ste kot 
tisoči mlade ni če v sirom naše 
socialistične samoupravne 
dmžbe, vstopih v vrste JLA. 
Ta priložnost pa vam obenem 
daje veliko, postali ste nosilci 
velikih idealov, časti, svobode 

in neodvisnosti svoje domo
vine, zagovorniki bratstva in 
enotnosti naših narodov in 
narodnosti, samoupravnosti in 
demdiracije. Svečana zaob
ljuba predstavlja največjo 
moralno vrednoto slehernega 
izmed vas . . ." 

Sledil je pozdrav predstav
nikov družbenopoUtičnih or
ganizacij in SO ter kulturni 
program. Najmlajši pa so 
mladim vojakom podarili 
cvetje. 

MG 

POVEČANA AKTIVNOST 
MLADIH NA PTUJSKI GORI 

v petek , 19. marca se je pri O O 
ZSMS Ptujska gora prvič sestal 
aktiv mladih komunistov, ki so mu 
prisostvovali tudi člani predsed
stva. Zadali smo si precej nalog in 
se dogovorili za konkretne akcije, 
da bi z njimi pritegnili v zvezo so
cialistične mladine čimveč mladih s 
Ptujske gore in seveda tudi iz oko
liških vasi. 

Tako b o m o v ta namen ob 1. ma
ju organizirali dvodnevni izlet. V 
okviru krajevne skupnosti b o m o 

ustanovili delovno brigado, ki naj 
bi pomagala pri ureditvi nekaterih 
cest, pot i , pa tudi drugih objektov. 
Tudi s to akcijo bomo pridobili 
precej neaktivnih mladincev. 

Ker smo končno le dobili svoj 
prostor, bodo morale razne komi
sije pri O O ZSMS še popestriti svo
je dejavnosti tako na kul turnem, 
športnem, kakor tudi na idejno 
političnem področju. Precej smo se 
pogovarjali, na kakšen način bi pri
tegnili v naš kraj čimveč turistov, 
saj ima Ptujska gora potencialne 
možnosti za razvoj te, v zadnjem 
času vse bolj pomembne panoge. 
Obravnavali smo nekatere aktivne 
mladince o njihovih možnostih za 
sprejem v ZK. 

V soboto , 27. marca pa b o m o 
skupaj z d ramsko skupino KOD 
Gimnazija Dušana Kvedra" iz 
Ptuja pripravili literarni večer, ki 
bo v osnovnni šoli na Ptujski gori . 

Branko Vodušek 

Mladi v Zavrču 
Osnovna organizacija ZSMS v 

Zavrču, ki je v zadnjem času raz
vejala področje svojega dela, je na 
zadnji sestanek, v soboto , 20. mar
ca, povabila še predsednika občin
ske konference ZSMS, Ptuj Milana 
Cucka. Zbranim je spregovoril o 
pomenu in vlogi ZK v naši družbi . 
V nadaljevanju pa so mladi sprejeli 
še okvirni program dela za bodoče 
mesece in vanj zapisali organizacijo 
glasbenega tečaja, plesnega tečaja, 
udeležbo na pohodu , ,Po poteh re
volucije", in priprave na trim ko
lesarjenje. 

Pohvaliti pa je t reba domačo 
dramsko skupino, ki je uspela od
praviti kul turno mrtvilo zadnjih 
let. Trenutno so sredi študija ko
medije. En dan z Edvardom. 

MG 

KRATKE NOVICE 
CIRKOVCE: 

Pionirji osnovne šole pripravljajo gradivo za drugo številko svojega 
glasila NAŠE P O L J E , ki bi naj izšla v maju, to je v mesecu mladosti . 
Prva številka je izšla lani decembra ob dnevu J L A . Pionirji se trudijo, da 
bodo njihovi prispevki čimbolj zanimivi. 

N . B. 
GRADIŠČE: 

Osnovna organizacija ZSMS je imela pred nedavnim letno kon
ferenco, za predsednika so izvolili Dragota Maguša , za sekretarja pa 
Marijo Zelenko. Med nalogami, ki so j ih sprejeli na konferenci je 
sodelovanje z vsemi družbeno-polit ičnimi organizacijami in društvi v 
kraju pri idejno-političnem izobraževanju in pri drugih akcijah, zlasti pa 
v aktivni udeležbi pri kulturnih in športnih prireditvah. Prizadevali si 
bodo , da bodo v letošnjem letu prišli tudi do svojega pros tora za 
sestajanje. 

L E N A R T V SLOVENSKIH G O R I C A H : ^• 
Komisija za ugotavljanje izvora premoženja je predložila skupščini 

občine poročilo o svojem delu. V poročilu med drugim navajajo, da v letu 
1975 niso obravnavali nobenega primera zaradi ugotavljanja virov 
premoženja, ker so to delo opravili že v letih 1973/74. Navajajo tudi , da 
sama komisija ni v stanju iskati morebitnih , ,p res topnikov" , če ji tega ne 
signalizirajo pristojne službe in drugi družbeni dejavniki s terena. 

F . 
O R M O Ž : -

Na avtobusni postaji beležijo večji potniški promet , povezano s teni 
pa tudi večje število prihodov in odhodov avtobusov, ki j ih je dnevno 
okrog 75 v različne smeri, prepeljejo pa d o 3 tisoč potnikov dnevno, 
upoštevajoč tudi učence. P romet opravljajo avtobusi šestih podjetij , za 
šolske proge in promet med posameznimi krajevnimi skupnostmi pa 
skrbijo predvsem avtobusi Certus Mar ibor in komunah io podjetje P t u j . 

Z . N. 
— Pri trgovskem podjetju , ,Za r j a " beležijo tudi v letošnjem letu lepe 

rezultate, svoje prodajalne imajo na območju šestih občin, poleg tega pa 
se bavijo tudi z gostinsko dejavnostjo. Trenu tno je v zaključnem delu 
gradnja nove trgovine v Ormožu, steklo — barva, ki jo bodo odprli 
predvidoma čez en mesec. 

P O L J C A N E : ^ -
Člani mladinskega odseka planinskega društva so 20. in 21 . marca 

opravili letošnji drugi izlet, ki se ga je udeležilo 30 mladih. Cilj izleta je 
bil Bohor , njegov vrh so tudi , ,osvojiU", saj je vključen v okvir planinske 
poti zasavske transverzale. 

V. H . 
RODNI V R H : 

Krajani si skupno z vodstvom osnovne šole že nekaj let prizadevajo, 
da bi v ta odročni in hriboviti kraj , ,pripeljaH" telefon od pošte v 
Podlehniku. Ustanovili so pripravljalni odbor , ki ga vodi ravnatelj šole, 
Franc Novoselec. O b razumevanju P T T podjetja, izobraževalne skupnost i 
in posameznih T O Z D kmetijskega kombinata Ptu j pričakujejo, da b o d o 
njihova prizadevanja kmalu rodila uspeh. 

mš . . . 
SLOVENSKA BISTRICA: 

V organizaciji občinskega centra klubov O Z N , ki deluje v okviru OK 
ZSMS pripravljajo tekmovanje v znanju s področja delavskega gibanja, 
poznavanja dela organizacije Združenih narodov in še z nekaterih drugih 
področij . Tekmovanje bo v petek, 16. aprila 1976, v OŠ , ,Pohorsk i 
o d r e d " . Za tekmovanje se je doslej prijavilo že 11 ekip, kar je velik 
uspeh, saj so na podobnem kvizu v lanskem letu sodelovale le tri ekipe. 

V. H . 
V O L l C l N A : 

V nedeljo, 21 . marca je bil nogometni turnir , na katerem je 
sodelovalo 10 moštev. Prvo mesto je zasedla ekipa iz Voličine pred 
nogometaši Centrovoda iz Lenar ta in iz Zaverha . Organizatorji turnirja 
so bili nogometaši iz Selc, ki so za prvo mesto podelili lep pokal , za drugo 
in tretje pa diplomi. 

J . L. 
ZG. POLSKAVA: 

Svoj krajevni praznik so v ponedeljek, 22. marca 1976, krajani še 
proslavili v delovnem vzdušju. Pričeli so z gradnjo 6 km dolgega 
vodovoda za naselja: Polskava, Levarje, Gabernik in novi del Polskave. 
Z napeljavo vodovoda bo okrog 140 gospodinjstev dobilo zdravo pitno 
vodo. Računajo , da bo vodovod stal okrog 1,6 milijona dinarjev. 

V. H . 
P T U J : 

Na seji koordinacijskega odbora za usmerjanje razvojne politike v 
občini so obravnavali pregled zaključnih računov in stabilizacijske 
politike v občini, kar je na seji podrobneje raztolmačil Milan Kneževič, 
direktor podružnice SDK. O novih pogojih zavarovanja in o 
pripravljenosti banke pa je govoril An ton Purg, direktor KB Maribor , 
podružnice P tu j . 

N . P . 
P T U J : 

V krajevni skupnosti Ptuj pripravljajo akcijo zbiranja odpadlega 
papirja, ki jo bodo izvedli v začetku aprila. Zbiranje odvečnega papirja ni 
samo prispevek k splošnemu prizadevanju za varčevanje in gospodarsko 
stabilizacijo, temveč tudi k ohranitvi naravnih bogastev, predvsem 
gozdov. Samo v lanskem letu so na območju ptujske občine zbrali 14.238 
kg papirja in kartonske embalaže, pričakujejo, da bo v letošnji akciji 
enako dober odziv. 

— V osnovni šoli Toneta Žnidariča so 25. marca 1976 imeli 
samoupravni dan , ko so učenci več ali manj uspešno zamenjali učitelje in 
tehnično osebje pri njihovem vsakodnevnem delu. Nad 50 učiteljev je 
zamenjalo kar 131 učencev, ki so svoje vloge dobro odigrali, prav t ako je 
uspešno en dan ravnateljeval Dušan Toš , učenec osmega razreda. 

m S . . . 

Desterniška 
„Pesem klopotcev" 

Po dolgotr^nem molku je zaživelo tudi prosvetno društvo 
Destemik. Za svoje vaščane je uprizorilo igro , Pesem 
klopotcev", ki jo je napisala Marija Kolednik iz Haloz. Dvorana 
je bila nabito polna in gledalci so z aplavzom nagradili 
prizadevne igralce. V začetku so se srečevah z mnogimi 
težavami. Ena glavnih težav je bila neredno prihajanje na vajo, 
vendar so zbrali vse moči, da so dosegli cilj. Za popestritev je 
poskrbel prvi klopotec, katerega pesem je sptemljala celo igro. 

Velike zasluge pri tem je imel Alojz Šešek, ravnatelj 
osnoviie šole, ki je igro tudi zrežiral. Vsi smo mu zelo hvaležni 
in upamo, da njihove želje in načrti niso sanje današnjega dne, 
temveč dejstva, ki jih bomo uresničevah jutri. 

Nada Zupanič 

KIDRIČEVO 

Ovrednoteni programi dela 

Na zadnji seji sveta KS Kidričevo 
je stekla razprava tudi o ovredno
tenih programih dela krajevnih od
borov in krajevne skupnosti za leto 
1976. Ovrednoteni program vse
buje vse aktivnosti , ki so zajete v 
programih krajevnih odborov , 
sprejetih v letu 1975. Za izvedbo 
teh programov krajevnih odborov 
in skupnosti se trosijo sredstva iz 
krajevnega samoprispevka od pri
spevka uporabe mestnega zem
ljišča, iz ustvarjenega dohodka 
rekreacijskega centra, zbrana sred
stva od občanov po pogodbah za 
določena dela in proračunska sred
stva za funkcionalne izdatke kra
jevne skupnosti . 

Po t rebna sredstva za izvedbo 
sprejetih programov v novem na
selju Njiverce vsekakor ne b o d o 
zadostovala v celoti. Za realizacijo 
programskih nalog krajevnih od
borov zberejo sredstva v višini 
730.000 dinarjev, predvidena po

raba sredstev po krajevnih odborih 
pa je naslednja: Kidričevo I. 
389.000, Kidričevo II . 60.000, Nji
verce 80.000, Apače 80.000, Kun-
gota 80.000, in Strnišče 41.000 di
narjev. 

Že sedaj je ugotovljeno, da sred
stva iz krajevnega samoprispevka 
ne bodo zadostovala za izvršitev 
vseh nalog v krajevnih odborih za
radi tega bo pot rebno poiskati še 
druge vire financiranja. Povedati je 
treba še to , da b o d o morali dokon
čati najprej sprejete obveze iz plana 
za leto 1975 in je šele na to pristopiti 
k realizaciji planov za leto 1976. 
Kot so menili člani sveta KS, vse te 
naloge narekujejo polno angaži
ranost vseh občanov KS, zavedajoč 
se tega, da je pot rebna tudi med
sebojna solidarnostna pomoč med 
KO, da se dokončajo tista dela, ki 
so že začeta in nujna. Do te solid-
nosti v KS Kidričevo pa upamo, da 
bo tudi prišlo! F. Meško 



Metka Vrbnjak Sedemdesetletnica 
dr. Vladimirja Murka 

Nekdanjega predsednika Društva prijateljev 
Slovenskih goric 

Na začetku marca letos je slavil 
v Ljubljani 70 let življenja pri
znani mednarodni strokovnjak iz 
finančništva, kul turni zgodovinar 
in univerzitetni profesor dr. Vladi
mir Murko. Študentje prava ljub
ljanske univerze ga poznajo kol 
odličnega posredovalea finančne 
vede in finančnega prava. Drugi, 
zlasti splošno izobraženi Slovenci, 
vedo predvsem za njegovo publici
stično dejavnost, ki sega na 
različna kul turna področ ja . Po
znavalcem zgodovine slovenske 
znanosti je dr . VI. Murko znan kot 
prizadeven raziskovalec prispevka 
starejših slovenskih znanstvenikov 
k evropski kul tur i . Našim ce
njenim bralcem pa ga želimo 
predstaviti tudi kot nekdanjega 
predsednika društva prijateljev 
^jlovenskih gorie. 
T ) r . VI. Murko se je rodil 4 . 

marca 1906 v Gradcu, kjer je bil 
oče Matija, rojak iz Drstelje pri 
Dcstrniku v Sloven. goricah, uni
verzitetni profesor za slovanske 
jezike in Htcraturo. Vladimirova 
mat i izvira iz znane Sernčeve 
rodbine v Celju, ki je dala 
Slovencem več uglednih mož. 
Naravno je tedaj, da so Murkovi 
o t roci , med katere sodi naš 
slavljenec, uživali najodličnejšo 
narodno vzgojo. Navzlic šolanju in 
življenju v tujini so postali in 
ostali slovensko oz . slovansko 
usmerjeni. 

Po ljudski šoli in prvem gimna
zijskem razredu v Gradcu je VI. 
Murko obiskoval gimnazijo v Leip
zigu, kjer je bil oče v letih 
1917-20 profesor slavistike, nato 
pa v Pragi, kjer je postal oče 
profesor južno slovanskih jezikov 
in Uteratur na Karlovi univerzi. Po 
matur i 1924 je dve leti študiral 
pravt) v Pragi, na to pa na ljub
ljanski univerzi, kjer je 1928 
diplomiral, naslednje leto pa pro-
moviral za doktor ja prava. 

Preden se je posvetil visokošol
ski karieri , se je spopolnjeval v 
finančništvu na univerzah v Berli
nu in Parizu. Leta 1935 je postal 
privatn;^ docent ljubljanske univer
ze, tr i leta pozneje pa univerzitet

ni docent , med tem ko imenovanje 
za izrednega profesorja 1941 oku
pator ni potrdi l . Po osvoboditvi 
1945 je dr. Murko postal izredni, 
1947 pa redni profesor za finanč
no vedo in f inančno pravo na 
univerzi v LJubljani. V študi |skem 
letu 1 9 5 1 / 5 2 je bil tudi dekan 

pravne fakultete . Kot strokovnjak 
za f inannčništvo se je udeležil 
mnogih d o m a č i h in mednarodnih 
kongresov. Večkrat je bil tudi 
predavatelj o naši f inančni proble
matiki na raznih tujih univerzah. 

V času, ko je bil dr. Vladimir 
Murko že tajnik zveze jugoslovan
skih hranilnic v Ljubljani 
(1935-1939) je tam delovalo dru
štvo prijateljev Slov. goric. Usta
novili so ga nekater i slovenjegori-
ški rojaki (npr. M. Spindler, B. 
Borko idr.) leta 1933 z namenom. 

da bi se pri boljšem poznavanju 
socialnih in narodnostnih razmer 
pomagalo tej obmejni , po tujem 
kapitalu ogroženi pokrajini. Dru
štvo je prirejalo v Ljubljani prleške 
večere. Na enem od takih so prvič 
v javnosti nastopih poznejši lju
bljanski operni solisti Mlejnikova, 
Polajnarjeva in Lipušček. Tudi 
predavanja in skupinske izlete v 
Slov. gorice je organiziralo dru
štvo. 

Ko se je na o b č n e m zboru 1937 
nekoliko reorganiziralo in poživi
lo, je postal njegov predsednik 
docent dr. Vl. Murko. Med 
odbornik i sta bila tudi dr . VI. 
Grossmann in B. Borko. Društvo 
se je osvežilo tako, da je na tem 
o b č n e m zboru sprejelo v svoj 
delovni program smotrno propa
gando za narodne interese naših 
obmejnih krajev. Odločno se je 
uprlo vsem tistim, ki so skušali s 
psevdoznanstvenimi dokazi pod
preti stare, znanstveno že zdavnaj 
trhle in nevzdržne teze o 
e tn ičnem značaju prebivalstva 
Slov. goric. Članstvo se je prav 
dobro zavedalo, da*je naša severna 
meja, kakor sploh vse naše 
ozemlje, tedaj spadalo geopoli t ič
no v kompleks srednjeevropskih 
problemov. Stare teze o vend-
skem, t j . neslovanskem značaju 
Slov. goric, so dobile večji pomen 
v zvezi z novo poli t iko razširjenja 
,,Lebens-und Kul tu r raum" . Dru
štvo prijateljev Slov. goric pod 
predsedstvom dr. VI. Murka je v 
takšni situaciji opravičevalo svoj 
obstoj že s tem, da je slovensko in 
jugoslovansko javnost zainteresi
ralo za narodnostni in gospodarski 
problem Slovenskih goric. 

(Konec prihodnjič) 

„0d kod 
prihajamo" 

Združenje pokrajinskih klubov 
š tudentov , ki študirajo v Manboru 
s sodelovanjem vseh pokrajinskih 
klubov je organiziralo razstavo 
, ,0d kod prihajamo". Namen 
razstave je prikazati ' našim 
kolegom profesorjem in širši 
mariborski javnost i naše kraje. 

Razstave, ki zajema kul turne , 
gospodarske in turistične zani-
mivosli, se je udeležil tudi k lub 
ptujskiii š tudentov in predstavil 
svojo obč ino z njenimi zname
ni tostmi in z utr ipom njenega 
sodobnega živ^enja. Da je p o d o b a 
Ptuja na razstavi resnično oživela, 
gre zalivala Jožetu Vrablu, saj so 
njegove fotografije vtisnile pred-
s tav^enemu kraju svojevrsten 
pečat lepote in razgibanega 
življenja našega Ptuja. Klub 
ptujskih š tudentov se tovarišu 
Vrablu za sodelovanje najtopleje 
zalivaljuje. 

M. S. 

NAMIZNI TENIS 
V petek, 26. marca 1976 je 

v okviru tekmovanj U. lige 
gostoval v Ptuju namiznoteni-
ški klub iz Ljutomera. Po 
pričakovanju so domačini do
bili srečanje z rezultatom 5:1. 

V soboto, 27. marca je bil v 
Murski Soboti mladinski turnir 
v namiznem tenisu za ekipe in 

posameznike. Ekipa ptujskih 
mladincev se je uvrstila v zelo 
hudi konkurenci med 16 naj
boljših, ptujske mladinke pa so 
se odrezale še bolje: druga eki
pa Majnik — Udovič se je 
uvrstila med 8 najboljših, prva 
ekipa Džankič — Lukman pa 
je zasedla odlično 3. mesto — 
za Olimpijo in Fužinarjem iz 
Raven. Med posamezniki so se 
najbolje uvrstile zopet mladin
ke: Lukman Darja med 16, 
Džankič Sanja pa med 8 naj
boljših. 

Ljubitelje namiznega tenisa 
bi radi opozorili tudi na poziv
ni turnir I . in H. skupine 
mladink, ki bo v ptujski šport
ni hali ,,Mladika" zbral naj
boljše slovenske namiznoteni-
ške igralke v mladinski 
konkurenci, med katerimi bo 
tudi sedem Ptujčank. Pričetek 
tekmovanja bo v soboto, 3. 
aprila 1976 ob 9. uri. 

M. J. 

KOŠARKA 
Srednje šolski center v Ptuju je 

bil organizator področnega prven
stva srednjih šol za mladince in 
mladinke v športni dvorani 
, ,Mladika". Pri mladincih so bili 
doseženi naslednji izidi: S S C P t u j : 
Gimnazija Ljutomer 67 :41 
(38 :13) , SŠC Ptu j : Gimnazija 
MurSka Sobota 6 5 : 4 4 (33 :24) . 
Gimnazija M. Sobo ta : Gimnazija 
Ljutomer 5 9:44 (28 :20 ) . Ob 
prikazu izredno kvali tetne košarke 
je po t r ebno pohvalit i ce lo tno 
ekipo SŠC Ptuj, zlasti pa prvo 

Področno prvenstvo srednjih 
šol 

pe te rko Fi l ipič , Sotler, Kilibarda, 
Rus, in Marč ič . 

Končn i vrstni red: SŠC Ptu j , 
G imnaz i j a -MS, Gimnaz i j a -L ju to 
mer. 

Pri mladinkah pa so naslednji 
izidi: SŠC Ptuj: E k o n o m s k a 
Murska Sobota 29:44 (18:20) , 
Gimnazija Murska Sobota : Eko
nomska Murska Sobo ta 2 6 : 1 4 
(16:8) , SŠC Ptu j : Gimnazija 
Murska Sobo ta 20:24 (11 :13) . Za 

SŠC Ptuj so nastopile Kukovec , 
Petek, Dob rije vič, Sirec, Vogrinec, 
Omulec, Krivec. 

Vrstni red: Gimnazija MS, 
Ekonomska MS, SŠC Ptuj. 

Vsi n a s t o p ^ o č i so prejeli 
kolajne, prvouvrščena pa lepa 
pokala. Prvouvrščena sta s tem 
dobila pravico nastopa na 
republiškem finalnem turnirju v 
Kopru . 

anc 

Ustanovni zbor karate kluba Ptuj 
Karate k lub Ptuj se je zbral na ustanovnem zboru v če t r tek , 25 . 

marca 1976. Na zboru je sprejel pravila društva, si začrtal program dela 
ter izvohl svoje vodstvo. Karate k lub si b o m o pobUže ogledali v eni od 
pr ihodnjih številk. MG 

Srečanje z Japonci 
Znano je, da je Judo, ta izredni šport borilne tehnike, ki 

plemeniti in krepi telo in duha, doma na Japonskem. V 
zadnjih desetletjUi se je ta šport močno razširil po vsem 
svetu. Tudi v Ptuju že dobro desetletje aktivno deluje Judo 
klub, ki se vse bolj uveljavalja tudi v mednarodnem merilu. 

Ker je bil v zadnjem času na turneji po Evropi znani 
japonski judo klub riU—DO iz Osake, so ptujski judoisti 
izkoristili izredno priložnost, da se pomerijo neposredno z 
mcjstri stare japonske judo šole. Srečanje bo nocoj ob 19. 
uri v športni dvorani Mladika v Ptuju. Predprodaja vstopnic 
bo danes od 10. ure dalje v pisarni občinske telesnokultume 
skupnosti Ptuj, Vošnjakova 5. Informacije po tel. 77-745. 

Člani judo kluba Ptuj redno trenirajo in se pripravljajo na 
srečanje. 

Foto: Langerholc 

ROKOMET 

Jožica Flander: Drava 3:7 (3:4) 
v povratnem srečanju mladink so te premagale svoje sovrstnice p o 

boljši in prodornejši igri zlasti v drugem delu. Uspešne so bile za Dravo 
Brumcn, Cerne in Milošič po 2, Grajfoner 1 gol za domač inke pa Kodrič 
2, Mikola 1 gol. 

Kovinar: Drava 14:14 (5:6) 
Gostje so začele t e k m o d o k ^ po le tno in so z dobro igro v obrambi v 

gosteh uspele igrati neod ločeno . Kljub temu smo lahko videli 
pomanjkljivosti zlasti n e t o č n o streljanje na gol in nepo t rebno izgubljanje 
žog. V ekipi Drave primanjkuje tudi strelk od da leč , ki bi l ahko 
marsikdaj uspešno presenetile nasprotnika. Za Kovinar so bile uspešne 
Vaupot ič 9, Markuš 3 in Lešnik 2, za Dravo Hojnik 6, Milošič 5 , 
Grajfoner, Sirec m Mohorič po 1 gol. 

Polet :IVIinerva 20:21 (11:10) 
Zaradi zapora igrišča si je vodstvo Poleta izbralo Ptuj , da lahko igra 

prvenstvene tekme spomladanskega dela. Polet b o v Ptuju gostoval 
oziroma igral ko t domač in še trikrat. V tej tekmi si je z lastno 
nepazpvos t jo zapravil zmago. Po prvem delu je kljub vodstvu Minerve 
uspešno konča l v svojo koris t , v nadaljevanju je d o zadnjih minu t vodil, 
na to pa kaj nesrečno izgubil. V tem delu seje zlasti izkazal vratar Poleta, 
k i je branil skoraj nemogoče žoge, ob vsem pa ubranil tudi 6 
sedemmctrovk. Tako sta d o b r o vodila Salecl in Ogncr iz Maribora. 

Drava: Kovinar 27:23 (10:10) 
V srečanju z mariborskimi rokometaši so Ptujčani z borbenost jo in 

fizično pripravljenostjo odločili t ekmo v svojo korist . Uspešni so bili za 
Dravo Kajzersbergcr 8, Grame 6, Rilje 5 , Gajzer 3, Vidovič in Rogelj p o 
2 ; za Kovinar pa Novak 10, Lazarev 5 , Horvat 3, Veingcrl in Gajšek 2, 
Frangcš in Izlakar po 1 gol. 

Kovinar: Drava 27:18 (13:7) 
v zadnji prijateljski trening tekmi so Ptujčani v Mariboru kloniU. 

Domačin i so bili iznajdijivejši ter si že v prvem delu zagotovili prednost 
in zmago. Za domačine so bili uspešni Lazarev 12, Novak 5 , Izlakar, 
Veingcrl in Gajšek po 2 in Frangeš 4, za Dravo Bczjak 8 , G r a m e 5 , Rogelj 
in Riljo po 2 ter G ^ z e r 1 gol. 

Ljubitelje rokometa obveščamo, da se p h č n e spomladanski del 
prvenstva, kjer b o v soboto derbi srečanja med Ormožem in Dravo na 
stadionu Drave, s p r i če tkom ob 19. uri. 

anc 

NOGOMET 
Komisij i pri m e d o b č i n s k i 

ligi Ptuj obvešča ta vse A in 
B e k i p e , da se b o prvens tvo 
nadal jeva lo nas l ednjo n e d e 
l jo , to je 1 1 . aprila 1976 , p o 
že prej o b j a v l j e n e m razpore
du in u r i . ' I s t o č a s n o o b v e š č a 
m o z a s t o p n i k e k lubov in 

s o d n i k e , da bo v četrtek 8 . 
aprila Qb 17 .00 uri razširjen 
sestanek v sejni sobi d v o r a n e 
M l a d i k a , na katerem se b o d o 
p o g o v o r i l i o t e k o č i 
prob lemat ik i . 

R o m a n T o m a n i č 

Podl(rajšek in 
Bohak prejela 

priznanje 
Na skupščini šahovske zveze 

Sloveirije je bil med pomembnimi 
novostmi sprejet novi sistem 
tekmovanja. Nedvomno b o kva
litetnejša in cenejša, saj bo eno tna 
12 članska liga, druga slovenska 
liga pa bo razdeljena na štiri 
skupine. Pravico do nastopa v 
skupini najboljših so Lesce, Novo 
mes to , Jesenice, Kranj, Solidar
nost (Kamnik) , Iskra (Kranj), 
Celje, Rudar (Trbovlje), Branik, 
Radenska, Fužinar in IZBIRA 
(Ptuj). 

Uvrstitev marljivega in delovne
ga k luba IZBIRA Ptuj je plod 
nekajletnega dela, kvali tetnega 
vzpona posameznikov in priza
devnosti dolgoletnili šahovskih 
delavcev. Pohvale priznanj so m e d 

SAH 
drugimi prejeli za dolgole tno 
organizacijsko delo in tekmovalne 
uspehe Janez Podkrajšek in J a n k o 
Bohak ter dolgoletni predsednik 
in zaslužen za razvoj šaha v Ptuju, 
E d o Rudolf. 

Na skupščini je bilo tud i govora 
glede priori tete šaha v Sloveniji in 
ugotovyeno, da je bil pr i 
usklajevanju in sprejemanju delov-
nili in f inančnih načr tov marsikje 
zapostavljen. V okviru telesno 
kul turne skupnost i ga je t reba 
enakopravno upoštevati in tudi 
sistemdco reševati ne pa prepust i t i 
le dobro volji posameznikov. Šah 
si je v ptujski občini utrdil svoje 
mesto , saj je zraven uspehov k luba 
IZBIRA, še m o č n o razširjen v 
vseh šolah in v delovnih kolektivih 
za ka r so organizirana tako šolska 
k o t sindikalna tekmovanja, v 
kater ih je zajet širok krog mladine 
in občanov 

anc. 

Osnovnošolsko prvenstvo 
Občinskega prvenstva se je v šti

rih kategorijah udeležilo 33 ekip, 
nastopilo pa je nad 150 šahistov. 
Tekmovalni del je v organizaciji 
šahovskega društva IZBIRA zelo 
dobro uspel. Vodil je sodnik Bohak 
skupno s Serugo, Polajžarjem in 
Danjkom. 

Nedvomno je to prvenstvo po
novno potrdi lo , da se na nekaterih 
šolah v izvenšolski dejavnosti pre
malo posveča skrbi šahovski igri. 
Da z načrtnim delom dosegajo us
pehe je vidno zlasti na šolah, kjer 
mentorji z ljubeznijo in voljo daje
jo mladim osnovno šahovsko zna
nje. Prav je , da ob tej priliki d a m o 
priznanje delavnim mentorjem in 
to: Vaupotič — Grajena, Arnejčič 
— Kidričevo in Cafuta — Juršinci, 
ki so z voljo in t r u d o m delali z mla
dimi, zato je uvrstitev teh ekip vi
soka. 

Končni vrstni red je naslednji: 
Mlajše pionirke: Grajena, T. 

Žnidarič, Juršinci, I. Spolenjak, F . 
Osojnik. 

Mlajši pionirji: T. Znidarič, Ki
dričevo, Juršinci, Leskovec, Goriš-
nica, Markovci , Grajena, I. Spole
njak, Hajdina, F . Osojnik. 

Starejše pionirke: Grajena, Jur
šinci, Leskovec, Kidričevo, Hajdi
na, Gorišnica. 

Starejši pionirji: Kidričevo, Gra
jena, Juršinci, Markovci , Gorišni
ca, T. Znidarič , Leskovec, I-Spo-
lenjak, Hajdina, F . Osojnik, Vi
dem. 

Ekipni zmagovalci so si s tem pri
dobili pravico nas topa na področ
nem prvenstvu osnovnih šol, ki bo 
prihodnjo soboto v Zgornji Ščavni-
ci. Občinski prvak je prejel pokal , 
prvouvrščeni pa diplome. 

Bohak 19.5:2.5 
Naš znani ptujski šahist je pred 

dnevi odigral s imultanko na 22 des
kah v osnovni šoli na Grajeni. P o 
triurni borbi je uspelo Mirku Vau-
potiču ml . in Lidiji Majcen (oba 6 
razred) z odlično igro premagat i . 

Tatjani Vaupotič pa remizirati s 
prvokategornikom. 

Ta simultanka je zbudila veliko 
zanimanje med mladino, zlasti pa 
povečalo število obiskovalcev v ša
hovskem krožku, ki na šoli redno 
deluje. 

Ptuj sedmi v Sloveniji 
Ptujski šahisti so se udeležili tra

dicionalnega brzopoteznega prven
stva reprezentanc slovenskih mest 
na Bledu, za člane in mladince. Za 
Ptuj so v članski ekipi nastopili: 
Bohak, Podkrajšek, Polajžer, Cič, 
Šeruga, Habjanič , Škarja in Per
nat: za mladince pa Dajnko , Istok 

in Dušan Majcenovič, Tat jana 
Vaupotič in Lovro Beranič. 

Visoka uvrstitev na VII . mesto je 
lep uspeh. Nastopilo je 48 ekip in 
Ptujčani so z odločnimi igrami v 
finalu zmešali račune marsikatere
mu favoritu. Mladinci pa so se med 
32 ekipami uvrstili na solidno 
XVII. mesto . 

Izbira: ŽŠK Maribor-mladi 2.5:1.5 
V III . kolu tekmovanja za pokal maršala Ti ta na področju šahovske 

podzveze Maribor so Ptujčani z dobro igro premagali Mar iborčane . Izidi 
dvobojev so naslednji: Podkrajšek:Ivanuša 0 :1 , Bohak:Novak 1:0, Pola j -
žer:Grindl remi, Seruga:§tegar 1:0. 

ŽŠK Maribor I: izbira II 2.5:1.5 
Druga ekipa pa je morala priznati premoč Mariborčanov in je s tem 

izpadla iz nadaljnjega tekmovanja . Izidi dvobojev so naslednji: Jančikin: 
Mihevc remi, Skarja:Supančič 0 :1 , Markovič:Cojhter 1:0, Habjanič :§t rucl 
0 :1 . anc 

LENART V SLOV. GORICAH 

Rokoborske šole 
Rokoborski k lub Partizan Lenart se je pred nedavnim odločil , da 

b o d o po nekaterih krajih lenarške občine organizirali rokoborske šole za 
pionirje in mladince. Doslej so začeli z rokoborsko šolo že v 
Zg. Ščavnici, vodi pa jo trener Anton Vedernjak iz L e n a r t a Kmalu b o d o 
s to šolo pr ičeh še v Voiičini, posebno uspešno pa deluje v samem 
Lenar tu , kjer se šolajo pionirji pod nadzorstvom Vita Mejovška, enega 
najboljših rokoborcev pri lenarškem rokoborskem klubu. 

Rokoborski k lub Partizan Lenart s i je z organizacijo rokoborskeih 
šol v sodelovanju z osnovnimi šolami začrtal pot , k a k o vzgojiti kader za 
ta plemenit i šport , ki bo s svojo množičnos t jo prav gotovo pokazal 
vidnejše uspehe, ne samo na območju občine , temveč tudi širše. 

J. L . 

Občinska nogometna liga pod TKS 
v Lenartu so se pred kra tk im sestali predstavniki nogometnih 

moštev občinske lige in razpravljali o nadaljnjem delovanju te lige. 
Na tem razširjenem sestanku so se dogovorili , da nogometna liga ne 

b o več delovala pod okriljem občinske konference ZSMS, temveč se bo 
liga osamosvojila, delovala pa b o v okviru telesno kul turne skupnosti 
obč ine Lenart . 

V občinski nogometn i ligi sodeluje 14 moštev. Po jesendcem delu 
prvenstva je na prvem mes tu starejše moštvo iz Benedikta, pred starejšo 
ekipo VoUčine in Selcami. S 14. ko lom, oziroma prvim v 
spomladanskem delu prvenstva pa so začeh v nedeljo, 28 . marca. 

J. Lorber 



Organizator 
kulturnega življenja 

Osnovna organizacija sindikata 
je in mora biti med drugim tudi 
n e p o s r e d n a n o s i l k a i n t e r e s o v 
delovnih ljudi na področju kul
ture, ki si mora prizadevati za 
vsestranski razvoj kulturnega živ
ljenja delovnega človeka. Naloga 
vsake osnovne organizacije sindi
kata je bila, da imenuje delavca — 
organizatorja kulturnega življenja, 
ki naj bi bil zadolžen za obliko
vanje kul turne akcije in na osnovi 
potreb ter želja svoje sredine 
zasnoval kulturno življenje v sle
herni delovni organizaciji in se 
povezal s kulturnim dogajanjem 
tudi izven nje v krajevni skupnosti 
in občini. Od 140 osnovnih orga
nizacij sindikata je organizatorje 
kulturnega življenja imenovalo v 
ptujski občini le 26 organizacij . 

Vse premalo se zavedamo, da 
kultura v združenem delu ni samo 
obisk gledališke predstave, obisk 
razstave. Kulturna polit ika, ki naj 
bi jo vodil organizator kulturnega 
življenja je tudi v tem, da si 
delovna organizacija prizadeva, da 
bodo vsi delavci z nedokončano 
osemletko le-to dokončal i , tu je 
razvijanje potrebe po dobri knjigi, 
razvoj umetniške in s tem tudi 

proizvodno tehnične ustvarjalnosti 
delavcev, tvorno sodelovanje s 
profesionalnimi kulturnimi usta
novami, družabno življenje kolek
tiva, kul turno estetska vzgoja in 
izobraževanje, oprema prostorov 
in še veliko je smeri kulturne 
dejavnosti v združenem delu. 

Takšno kul turno življenje mora 
biti opredeljeno v programih in 
načrtih, ki bi jih naj sprejele vse 
osnovne organizacije sindikata, 
seveda na osnovi resničnih potreb, 
želja, interesov in možnosti dolo
čene sredine. To kul turno življenje 
pa ne sme biti zaprto samo v ok
vire določene delovne organizacije. 
Povezano mora biti s kulturnimi 
ustanovami v občini, z amater
s k i m i k u l t u r n o - u m e t n i š k i m i 
društvi, s kul turno skupnost jo, 
razvijati je potrebno kulturni 
razvoj delavcev povsod tam, kjer 
so za to najboljši pogoji. V svojih 
programih kulturne dejavnosti 
(osnovne organizacije sindikata v 
ptujski občini jih še ne poznajo) bi 
morale osnovne organizacije sindi
kata določiti tudi, katere dejav
nosti bodo razvijale znotraj in 
katere izven delovne organizacije. 
Ce si hrMJg delavci v združenem 

delu tako zastavili svoje naloge na 
področju kulture bi naj tudi 
združevanje sredstev za gradnjo 
kakšnega kulturnega objekta ne 
bilo problem, saj bi t ako delavci 
najlažje dobili prostor za udejstvo-
vanje v svojem prostem času. 

Organizatorji kulturnega živ
ljenja naj bi načr tno spodbujali , 
širili in poglabljali zadovoljevanje 
potreb delavca v združenem delu 
na področju kulture. Raziskovali 
naj bi potrebe in želje delavcev, 
načrtovali kul turno življenje in 
tudi sredstva za realizacijo načrta 
kulturnega življenja, organizirali 
naj bi razne prireditve, skrbeli za 
stalno povezavo s kulturnimi 
ustanovami in za informiranje o 
vseh kulturnih dogajanjih v občini; 
kritične ocene in izkušnje pa naj bi 
bile organizatorju kuhurnega živ
ljenja osnova na kateri bo gradil 
nove kulturne programe. 

Vsaka osnovna organizacija bi se 
morala zavzemati za reševanje 
problemov kulturnega življenja, za 
takšno vsebino le-tega, ki bo boga
tila k u l t u r n o , d r u ž a b n o in 
družbeno življenje delavcev, saj je 
osnovna organizacija sindikata 
tista, ki lahko prispeva pomemben 
delež k oblikovanju enotne kul
turne politike in ne nazadnje, ki 
prevzema odgovornost za kulturni 
razvoj celotne družbe. Za to je 
organizator kulturnega življenja 
potreba in čas je že, da najde svoje 
mesto in pogoje za delo v vsaki 
temeljni in drugi organizaciji 
združenega dela. 

N. Belšak 

"^-^»JADO' 

MAJŠPERK 
Prebivalcem občin Ptu ja in 

S lov . B i s t r i ce ime z a b a v n o 
glasbenega ansambla , , T o r n a d o " 
ni več tuje, saj se radi spominjajo, 
kako so zaplesali ob njegovih 
p r i j e t n ih z v o k i h , na r a z n i h 
prireditvah pa tudi mladinskih ple
sih. Letos mineva četrto leto 
n j i h o v e g a s k u p n e g a i g r a n j a . 
Pravijo, da jih ne druži samo vese
lje do zabavne in narodne glasbe, 
temveč tudi veliko prijateljstvo, 
skovano v času skupnega igranja. 
To prijateljstvo pa je tudi osnova 
za uspehe, ki j ih ni bilo malo . 

Ansambel je od ustanovitve sicer 
doživel manjše spremembe v sesta
vi, vendar to ni vplivalo na njiho
vo kakovost. Ker so člani ansam
bla redno zaposleni je njihovo 
sestajanje nekoliko težje, kljub te
mu pa se dobijo na vaji vsaj enkrat 
tedensko, ker se zavedajo, da lah
ko dosegajo uspehe in sledijo 
hitremu napredku na področju 
narodno zabavne glasbe, samo z 
rednimi in vztrajnimi vajami. 
Njihove vaje otežkočajo tudi veli
ke r a z d a l j e med k r a j i , kjer 
stanujejo, zato se zberejo enkrat v 

Mariboru, drugič v Ptuju, Kidriče
vem ali v Majšperku, kjer imajo 
svoj domicil v okviru D P D Svobo
da Majšperk, ki je pokazala za to 
obliko delovanja mladih veliko 
razumevanje. 

Ansambel , , T o r n a d o " sestavlja 
šest članov, njihova poprečna sta

rost je 24 let. Vodja je Feliks 
Klemenčič (klarinet) ostali člani pa 
so: M a k s F r a n g e ž ( h a r m o n i 
k a — O r g i j e ) , L j u b o Ž a f r a n 
( t robenta) , Marjan Aubel (kitara), 
Franc Horvat (bobni—solo kitara) 
in Franc Cernevšek (bas kitara). 
Prepričani so, da j im bo uspelo v 
tej sestavi nastopiti še na mnogih 
prireditvah med njimi tudi na 
ptujskem festivalu DZG, kar je tu
di eden njihovih glavnih načrtov 
poleg tega pa še po razširitvi iz
bora glasbe in Želja po stalnem 
aranžmaju igranja. 

Fo to in tekst: 
V. Horvat 

Arheološka najdišča 

M I K L A V Ž P R I O R M O Ž U 

v skritem gričevnatem svetu ormoško-l jutomerskih goric leži Mi
klavž prav v sredini. Čeprav sta ga v novejši dobi glavna cesta in želez
nica obšli je na arheološkem zemljevidu jasno vidno, da je bilo v pra
starih časih prav tu središče takra tnega prebivalstva. Prvi znak za to so 
že kamni ta orodja iz mlajše kamene dobe pred 4.000 leti, od katerih 
hranijo tri v mariborskem muzeju (na slikij. Niso jih našli pri Miklavžu 
samem, temveč , , ravno na pol poti med Miklavžem in K o g o m " . Ta po
datek nam sicer ne kaže ravno s prs tom na mesto najdbe, a po zemlje
vidu bi prišle v poštev vzpetine okrog Zasavca ali, še bolje, dolina Trna-
ve v Vuzmetincih. Tam so namreč že poprej našli kamni to orodje, ki ga 
hranijo v muzeju na Dunaju pa je verjetno, da tudi ti predmeti iz oko
lice Miklavža niso bili najdeni daleč stran. T o pa pomeni , da se nekje 
tod še skriva neznana neolitska naselbina, najstarejša vas v teh krajih. 

Kot skoro povsod drugod po Slovenskih goricah tudi v miklav-
škem kraju ni nobenih sledov za drugimi prazgodovinskimi ljudstvi iz 
poznejše bronaste in železne dobe. Zato se zgodovina Miklavža pri
čenja spet z Rimljani, za katerimi je tudi tu ostalo še največ sledov. Ka
kega naselja iz tega časa ali vsaj večje pristave, podobne tisti pri Kra
ljevih v Pavlovcih, tu sicer še niso našli. Kaj pomembnejših zidanih 
stavb najbrž niti ni bilo, ker bi j ih bih ljudje sicer že odkrili , medtem ko 
sledovi za požganimi lesenimi kočami vzbude mnogo manj pozornost i . 
Glavni spomeniki iz rimske dobe so torej pri Miklavžu gomile, od k^-, 
terih so se nekatere še ohranile, druge pa so ljudje že razkopali in za 
njimi ni več sledov. 

Glavni arheološki spomenik Miklavža, kjer je še danes kaj videti, 
sta obe skupini gomil v gozdovih severno od Miklavža (na sliki). T a m 
se v Rajhovem gozdu skriva ob gozdni cesti še četvero gomil, onkraj 
vmesne dolinice proti jugu pa v Trstenjakovem gozdu ležita še dve. Do 
njih ni težko priti pa če gremo p o grebenu proti Temnarju ali po dolini 
Slanče vesi, nad katero so v gozdnih pobočjih. Rajhove gomile so 
manjše, do 90 cm visoke in do 9,7 m široke, na ugodni legi za ogled in 
na srečo nepoškodovane . 

Obe nekoliko večji sosednji Trstenjakovi gomili pa imata že hude 
rane. V eni izmed njih so baje med zadnjo vojno nemški vojaki izkopali 
zaklon, ko je tod potekala ena njihovih zadnjih obrambnih črt. V drugi 
je videti počez izkopan jarek, kar j a sno dokazuje, da so tu že iskali za
kladov ali poskušali odkrivati zgodovino. Domačini vedo povedati , da 
sta v gomili kopala , leta 1939, domača študenta F. Bohanec in S. Ko
ciper, ko sta se iz Ljubljane vrnila domov na počitnice. Baje sta izko
pala , , lepo število č r e p i n j " , o katerih pa ne ve nihče, kam sta j ih od
nesla. T o raziskovanje sicer šolanih ljudi ni rodilo zgodovinskih sadov. 

Do zgodovinarjev v Mar iboru je glas o teh gomilah prišel šele po 
vojni, ko so pri Miklavžu imeli kmečko nadaljevalno šolo in je ob raz
pravljanju o zgodovini Damišev sin Ivan iz bližnjih Hermancev povedal 
zanje upravitelju Merdavsu. Šolniki so si gomile ogledali in o njih po
ročali mar iborskemu muzeju, ki jih je dal izmeriti in napravit i načrte za 
morebi tno poznejše raziskovanje. 

O drugih gomilah so ostala le pričevanja. Na skrajnem južnem 
koncu vasi, na grebenu vzhodno od cestnega ovinka proti Pavlovcem 
so Zadravčevi leta 1890 krčili gozd in pri tem izravnal i , , t ro je tri metre 
visokih strmih gomi l " . V eni so našli kamnito ploščo z napisom, ki je 
sedaj ni več najti. V drugi gomili je bil , ,marmorni zaboj s kostmi, 
obložen s k a m n i " . O tem je leta 1905 F. Ferk slišal praviti , da je bilo 
,,vse okostje oblečeno v rdečo sv i lo" . Medtem ko so kosti že davno po-
gubili pa je marmorni zaboj , pravzaprav le obod 60x86 cm velike ter 45 
cm visoke skrinje ostal pri domačiji kot obtežilo na vretenu sadne sti
skalnice pri Zadravčevih v Miklavžu št. 6. Na sedanji — Vogirnovi — 
njivi ni o gomilah nobenih sledov, pač pa so Rizmanovi na sosednji nji
vi večkrat izorali kamenje do velikosti človeške glave, p o čemer so ljud
je sodili, da je tu nekoč stal , , g r ad" ali , ,k loš ter" . Še ena gomila naj bi 
bila po Ferkovih zapiskih iz leta 1898 , , jugozahodno od cerkve in za
hodno od ceste na nj ivi ," kjer so jo z oranjem že povsem izravnali. K 
vsem tem najdbam bi bilo treba sedaj najti še ostanke starega naselja. 

S tanko Pahič ^ 

O DELU IN NALOGAH KULTURNO-PROSVETNIH 
ORGANIZACIJ 

Pred nedavnim so se v Ptuju se
stali delegati vseh kul turnih orga
nizacij, ki jih vključuje občinski 
svet zveze kul turno prosvetnih 
organizacij . V živahnem razgovoru 
so analizirali opravljeno delo in se 
pogovorili tudi o nalogah, ki j ih v 
prihodnjem obdobju še čakajo. 
Z a p r o s i l i s m o za r a z g o v o r 
predsednika Zveze kul turnopro-
svetnih organizacij občine Ptuj 
S T A N E T A S T A N I Č A . 

— Letos smo tudi v ptujski ob
čini živahno razpravljali o obl ikah 
financiranja celotne ljubiteljske 
kulturne dejavnosti za leto 1976. 
Kako vi, kot predsednik zveze 
kul turno prosvetnih organizacij 
P tu j , ocenjujete minulo obdobje? 

, ,Moji spomini segajo precej let 
nazaj in sicer v obdobje štirih 
gospodarskih razstav v Ptuju, ko 
smo prirejali vsak dan nas tope 
raznih naših skupin, predvsem 
pevskih zborov. P o letu 1957, ko 
je bil okraj ukinjen, je nastala pre
cejšnja vrzel. Pevskih zborov sko
rajda ni bilo. Trije ali štirje so še 
nekako životarili. Ko smo o tem 
razpravljali v sekretariatu Z K P O , 
smo sprejeli nalogo, da b o m o na 
vsak način poskušali poživeti delo 
na področju pevske kulture. To 
nam je uspelo predlanskim, ko 
smo po precej dolgem premoru 
priredili prvo revijo odraslih pev
skih zborov, ko jih je nastopilo že 
devet. Lani smo v tednu, ko 
praznujemo dan republike, uspeli 
vključiti v revijo že enajst pevskih 
zborov. Rezultat je bil viden. Veli
ko navdušenje d o petja, v enem le
tu pa se je tudi neprimerno izbolj
šala kvaliteta in izbor pesmi. Naj
več težav imamo v pomanjkanju 
zborovodij , saj so bile v lanskem 
letu brez učiteljev glasbenega 
p o u k a ce lo n e k a t e r e p o p o l n e 

osnovne šole kot so Cirkulane, 
Cirkovce, Markovci , Dornava , 
Hajdina in Kidričevo, ki lani tudi 
niso sodelovale na reviji otroških 
in mladinskih pevskih zborov v 
Ptuju, kjer vsako leto nastopi 1000 
do 1200 mladih pevcev iz ptujske 
občine." 

— Vedno ste se udejstvovali na 
amaterskem kulturnem področju 
kot zborovodja, pevec, režiser, 
igralec itd. Kako pa ocenjujete 
de lo na p o d r o č j u d r a m s k e g a 
ustvarjanja v občini? 

, ,Na naši zvezi imamo poklicne
ga režiserja, ki ga ima zelo malo 
občinskih svetov, zato smo tudi 
temu področju posvetili precej več 
pozornost i . Lani je delalo 26 
dramskih skupin, kar je za enega 
človeka preveč in za to ni mogel 
ustvariti tega, kar je bila naša želja 
in sklep izvršnega sveta Z K P O 
Ptu j , vendar stoj imo na stališču, 
da bomo morali vsako leto organi
zirati občinsko revijo dramskih 
skupin na kateri bo nastopilo vsaj 
5 skupin — tako že letos. Pot rebne 
pogoje si bo moral režiser ustvarUi 

na terenu sam, kar pomeni več 
dela z domačimi režiserji, j im 
dajati pravilne strokovne napotke 
in posvetiti več časa skupinam, ki 
dosegajo primerno kvaliteto. Bilo 
bi tudi umestno, da bi se ožja 
področja združevala, kar bi bil tu
di porok za boljšo kvaliteto kot j o 
imamo danes . 

— Kaj ste storili, da bi si tudi 
ljubitelji kul turne dejavnosti na te
renu pridobili pot rebno znanje za 
delo s skupinami? 

,,Komisija za d ramsko dejav
nost pri izvršnem svetu Z K P O Ptuj 
je o tem veliko razpravljala in je 
bil sprejet tudi sklep, da m o r a m o 
pripraviti posebne izobraževalne 
seminarje za kulturne delavce s te
rena. To bo moral storiti naš reži
ser in z njimi obdelati nekaj naj
bolj značilnih primerov, jim dajati 
s trokovne nasvete in p o d o b n o . " 

— Se poleg glasbene in dramske 
dejavnosti odvija še katera ljubi
teljska dejavnost, ki je vključena v 
program občinske zveze? 

, ,To so folklorne skupine, ki 
stalno j avno nastopajo od kuren-
tovanja do folklornih revij, kot je 

bil lani primer v Markovcih, ko 
smo s prireditvijo in ob zaslugi 
odličnih organizatorjev izredno 
uspeli saj je revijo obiskalo več kot 
2500 ljudi. Je pa to seveda zelo 
drago, predvsem oprema, brez ka
tere si nastopa take skupine ne 
moremo zamisliti. 

V Ptuju imamo tudi odličen 
tamburaški orkester, ki deluje v 
okviru D P D „Svoboda", poživeli 
pa smo dejavnost na Vidmu pri 
Ptuju, v Apačah na Dravskem 
polju in v Cirkovcah. Tudi tu je že 
viden precejšen napredek. 

Delujejo pa tudi knjižnice, kate
rim je osnovni usmerjevalec dela 
centralna knjižnica v Ptuju. Zdi se 
mi, da t renutno deluje 15 knjižnic, 
vendar na nekaterih področjih 
opažamo, da je zanimanje za knji
go nekoliko upad lo . Mogoče je čas 
tak, d inamika časa ljudje so danes 
tu, jutri t am, malo so doma itd. 
Tako, da nimajo toliko časa, da bi 
se lahko knjigi malo bolj posvetili. 

Vendar pa je knjiga še vedno 
tista, ki naj neposredno oblikuje in 
izoblikuje našega č loveka . " 

M . Sneberger 

Uspešni večer narodnih plesov 
in pesmi 

v okviru dejavnosti kluba slovenjebistriških študentov v Ljubljani in 
občinske konference ZSMS Slov. Bistrica je v soboto 20 . marca 1976 
gostovala v domu kulture Slov. Bistrica Akademska folklorna skupina 
„France Marolt" iz Ljubljane. Med občani je bilo za njihov nastop veliko 
zanimanje, saj so bije v kratkem razprodane vse vstopnice. Z namenom 
kar na|bolje približati pesmi in plese jugoslovanskih narodov tudi 
najmlajšim Bistričanom, je klub slovenjbistriskih študentov iz Ljubljane 
podelil 70 brezplačnih vstopnic učencem osnovnih šol. 

Gledalci so z velikim navdušenjem pozdravljali vsako izvedeno 
točko. Ob zaključku pa so nastopajoče, med njimi je bila tudi Tončka 
Marolt, žena pokojnega Franceta Marolta, ustanovitelja te skupine, 
bogato nagradili z ploskanjem in s cvetjem. Ob tej priložnosti^ so 
Bistričani izrazili željo, da bi se na podobnih prireditvah večkrat srečali. 

V. H. 

IVAN KREFT 
Kako so 

nas preganjali 
(Iz neobjavljenih spominov) 

Že nekaj dni po priliodu na Vis sem v Ljubljano sporočil 
dogovorjeno geslo: ,,Poceni in dobro vino lahko kupi te pri 
vinogradniku N . N . " . To je pomenilo, da mi lahko tovanši na ta 
naslov tudi pišejo in sporoči jo, k a k o se razpleta zadeva s položnicami 
Ljudske pravice. Sc preden me je obiskala Eli Bebler, so mi s p ismom, 
poslanim po pošti , sporočil i , d a j e bil v zvezi s knjižicami aretiran le 
en tovariš. Na policiji se je zagovarjal, da je paket s knjižicami res 
odnesel na poš to , toda preden so bile knjige zaplenjene. Bil je to Leo 
Kovač ič . Že v preiskovalnem zaporu pa je odsedel kazen, na ka te ro 
ga je sodišče obsodilo, ker je širil prepovedan tisk. Glede na to, da 
sem še vedno imel težave z boleznijo, je prišla za menoj v Komižo še 
Eli Beblerjeva z zdravili. Dvakrat prej je moje zdravljenje trajalo kar 
štiri mesece, prvič leta 1924, drugič p a l e t a 1935, kar sem že omenil . 
Tokra t pa ni bilo t ako h u d o . Zdravila, a tudi sonce, ki g a j e v južni 
Dalmaciji v aprilu precej več ko t v Sloveniji, saj je pri nas april 
ponavadi deževen, so mi pomagali , da sem lutro zope t ozdravel. 

VRNITEV V LJUBLJANO 

Ko sem sc k o n e c leta 1936 vrnil v Ljubljano, kaj se je dogajalo 
med večmesečno odsotnost jo , sem opisal v ,,Tch pe tdese t le t" - so 
me takoj aretirali. V , ,Neodvisnost i" sem se zopet oglasil šele čez dva 
meseca, p o t e m k o so me na podlagi oprostilne obsodbe sodišča 
prenehali preganjati. Obtoževali so me predvsem k o t avtorja letakov, 
od katerih sem enega celo podpisal. V njem sem zanikal, da bi bil 
agent Modcve. Avtorstva drugih letakov pa nisem priznal . Zasliševalec 
Kante sc j e zaradi tega, ker sem zanikal njegove obtožbe , zelo 

razburil in mi marsikaj oči tal . Je pa nekaj let kasneje, ob napadu 
Nemčije, Italije in satelitskih držav na Jugoslavijo, pokazal , da je tudi 
domol jub, saj je celo bra tu Bratku naročil , naj si najdem zanesljivo 
za toč i šče , da me gestapo ne bo mogel prijeti. To sem zvedel šele p o 
vojni. Žena pa mi je vedela povedati že junija 1941, da me je v 
Ljubljani iskal gcstapo takoj , k o je italijanska vojska zasedla mes to . 

Leta 1937 je bil Kante osebno prizadet zaradi tega, ker je 
smatral, da sem ga zmerjal s , .ciganom" in ,J<^oritarjem", k o sem pod 
svojim imenom - v letaku pripisal , , t renutno v za.ščiti 
ciganov4coritarjev". Kante me je namreč na policiji največkrat 
zasliševal in je tedaj sodil, da ga hočem v javnosti diskreditirati . Jezilo 
ga je tudi, da javno izjavljam, da me policija vedno vtakne v vlažne 
zapOR', tako, da zbolim in moram večkrat ležati tudi po štiri mesece. 
Smatral j e , d a j e tudi ta oč i tek namenjen predvsem njemu. 

Kante tovo skrivno delovanje prot i okupator ju , zaradi katerega so 
ga nazadnje celo obesili, dokazuje, da že prej ni bil brez pomislekov 
predan svojim delodajalcem, predvsem ne dr. Hacinu. Tudi s 
Tone tom Vrečarjem, šefom policijskih agentov je bi lo podobno . Ko 
je leta 1941 začel sodelovati z O F , je opozoril na vse konf idente , ki 
j ih je policija imela v komunis t ičn ih vrstah. Prav gotovo je tako 
ravnal v soglasju z dr. Kan te tom. Vrečarja je ljudska oblast glede na 
njegovo ilegalno sodelovanje v letih 1 9 4 1 - 1945 postavila po 
osvoboditvi na zaupno službeno mes to , toda zaradi slabega zdravja ga 
ni mogel dolgo opravljati. Večkra t sva se srečala, toda zgovoren ni 
bil, z zadovoljstvom pa je sprejel v dar mojo prvo knjigo ,,Spomini 
ljudskega agitatorja", kjer sem objektivno opisal nekatera srečanja z 
njim in z dr. Kan te tom. Ko sem ga ob prvem naslednjem srečanju 
vprašal, če se čuri k ^ prizadetega, je dejal: ,,Vi bi se lahko čurih 
prizadetega, saj ste doživeli na policiji šc veliko hujše stvari, k o t j ih 
opisujete. V naslednjih izdajah jih kar omeni te , glavno je, da smo se v 
odloči lnih trenutkih našh na isrih položajih, čeprav ne pod istimi 
okol iščmami. Vedeli smo, da ste nekje v državi in da gotovo ne 
mirujete, zasledovali pa vas nismo. Ce bi ostali v Sloveniji, za vas ne 
bi bilo rešitve, ker so se t e d ^ pridružile tiralicam stare jugoslovanske 
policije še tiralice gestapa in italijanske policije. Ljudje pa so vas 
osebno poznali po vsej Sloveniji in med njimi bi se gotovo k d o našel, 
ki bi vas ovadil ." 

(Nadaljevanje sledi) 



fn a d i dopisniki 
M O J A M A T I 

Moja mati je stara že 36 let. Ro
dila se je v LeSju, kjer je tudi sedaj 
doma. V osnovno šolo je hodila v 
Majšperk, na to pa se je zaposlila v 
tovarni perila Delta. Mnogo je po
magala staršem pri delu in težko in 
t rdo delala, da bi svojim o t rokom 
kasneje ustvarila lepšo pr ihodnost . 
Poročila se je z mojim očetom. On 
je bil prav tako zaposlen v Ptuju. 

Leta 1964 je rodila prvega o t ro
ka. To sem bila jaz. Z m a n o je do
bila tudi nove skrbi . Ko sem začela 
hoditi v šolo, se je zaposlila v TVI 
Majšperk. Se vedno je t rdo delala. 
Bila pa je vesela, ker sem se dobro 
učila. Leta 1970 sem dobila še brat
ca Gregorja. Zdaj je imela še več 
skrbi. Te ima še tudi danes. Ko pri
de iz službe, se naje in obleče pred
pasnik, potem pa pomije posodo , 
lika, pere, čisti, pospravlja itd. 

Večkrat je žalostna, ker z bratcem 
nisva pridna. 

Mamica nas ima vse zelo rada in 
tudi mi jo imamo najraje. Moja 
mamica je skrbna in ljubeča in zato 
jo imam najraje. 

Tat jana Kovačič, 
5.b razred, 

0 § Majšperk 

M A M I C E S O S E 
V E S E L I L E 

Mamice so se na dan žena zbrale 
v Laporju. Imeli smo proslavo. 
Bilo je lepo. Mamice so bile vesele. 
Povabili smo jih v jedilnico. 
Mnogi učenci so nas topah. Moja 
mamica je prišla pozno zvečer 
domov. Jedle so kekse in pile 
pravo kavo. Pekli so jih učenci iz 
višjega razreda. 

Vikica Potisk, 
2. razred, 0 § Laporje 

Na zimovanju 
Težko pričakovane počitnice so se za nas tabornike pričele že v 

petek po prvih treh urah pouka . Lahko smo odšU iz šole. da si 
pripravimo vse stvari, ki nam bodo pot rebne za smučanje . 

Po ne preveč utrudljivi vožnji z vlakom smo prispeh na Jesenice. 
Pred postajo nas je že čakal avtobus, da nas odpelje do naše k o n č n e 
postaje Planine pod Golico. 

Po seznanjenju z našim poči tniškim d o m o m za teh šest dni . kolikor 
nameravamo ostat i , smo brž razložili svoje stvari po omarah in s pesmijo 
na ustih odšh na večerjo. Po dolgi in naporni pot i nam je kar precej 
teknila. 

V naši sobi sme:) bile: Urša, Karmen, Nevenka in jaz. Naše prvo 
vprašanje je bilo, kako bomo spale, saj so nam bile na razpolago le tri 
postelje. Problem je bil hitro rešen, kajti vse tri postelje smo postavile 
skupaj, čeprav za t isto, k i j e spala na stikališču postelj ni bilo posebno 
prijetno. 

Naslednji dan smo komaj čakale , da se pripeljemo s sedežnieo na 
Spanov vrh. Okrog desetih smo prispeli na vrh in težko pr ičakovano 
smučanje je bilo pred nami. Dekleta smo preplašena gledala strmo progo. 
Po prepričevanju fantov, da proga le ni tako strma smo se k o n č n o 
spustile navzdol. Ko smo se nekoliko privadile na progo in smo se že 
upale spustiti po največji strmini navzdol, je bilo treba na kosilo. 

Popoldanska smuka je bila še prijetnejša, saj je z neba p<JŠiljalo svoje 
tople žarke rumeno sonce. Tudi padcev je bilo vedno manj . Zvečer smo 
vsi utrujeni, a kljub temu dobre volje odšh v k o č o , kjer smo n e m u d o m a 
zaspali. 

Dnevi so se hitro vrstili in naše smučanje se je zaključilo. Po šestih 
dneh smo se poslovili od Španovega vrha. Veseli, da smo odšli s smučanja 
brez večjih poškodb smo vstopili v vlak, ki nas je odpeljal nazaj domov . 

LIDIJA LETONJA 

Naša pionirska hranilnica 
Na naši šoli smo ustanovili 

pionirsko hranilnico že pred tremi 
leti. S tem, da smo prišli do tega, 
smo n a r e d i l i š o l a r j e m ve l iko 
veselje. Marsikdo je spoznal , kako 
važno je varčevanje. 

Hranilnico urejajo in vodijo: 
Dragica Sirovnik, Miran in jaz. 
Naš mentor je Stane Bezjak, ki 
nam daje nasvete in navodila in 
skrbi za to , da je delo vedno pra

vilno opravljeno. 
Varčevalcev nas je 245. T o res ni 

veliko vendar smo veseli in priča
kujemo, da se bo naše število še 
povečalo. Naša pionirska hranil
nica je vključena v varčevanje pri 
K r e d i t n i b a n k i M a r i b o r , 
podružnici v Ptuju. 

Pri varčevanju spoznavamo kaj 
pomeni nalagati denar v hranil
nico. Kdor zna varčevati temu je 
dana boljša prihodnost . Z varče
vanjem si ustvarjamo srečo, bla
ginjo in preženemo marsikateri 
težek dan . Vsak dinar nam mora 
veliko pomeniti , saj pregovor 
pravi: , ,kamen do kamna palača, 
zrno do zrna p o g a č a " , mi pa 
lahko rečemo tudi , ,dinar do 
dinarja — izpolnitev naših žel ja" . 

Varčujemo lahko na več načinov, 
ne samo z denarjem, tudi pri 
obleki, obutvi , knjigah itd. Kdor 
bo vse to spoznal, mu življenje ne 
bo težko. Z varčevanjem v naši 
pionirski hranilnici bomo prihra
nili staršem ob koncu leta nekaj 
težav, saj bo tisti, ki nalaga denar 
v hranilnico, imel za izlet že svoj 
delež. 

Ce se b o m o naučili varčevati že 
kot otroci , bomo zrasli v ljudi, 
kakšne potrebuje družba. 

Mileta Filipaja, 
7. a razred, 

OŠ Hajdina 

Kosmat/razgovor 

Kaj redko je videti, da bi se dva, sicer soseda, vendar 
različne živalske skupine, tako vneto pogovarjala, kot sem jima 
lahko pred nedavnim „prisluškoval" s fotoaparatom. O čem 
neki sta se pogovarjala, nisem uspel ugotoviti.,,Kosmatih Vicev" 
si najbrž nista pripovedovala, bil sem namreč brez prevajalca in 
brez praprotnega setnena v čevljih. Najbrž je bilaa „razprava" 
usmerjena na področje cen ali na drage življenjske potrebščine, 
zlasti otrobov in kosti, kjer sta tudi sama najbolj prizadeta. 

Razgovor je bil dokaj buren, zato do skupnega zaključka 
nista prišla, jezo pa sta si za nekaj trenutkov le ohladila. 

Foto in tekst: 
V. HORVAT 

Najmlajši samoupravljale! 

Enodnevni ravnatelj Dušan TOŠ je našo novinaiko seznanil s 
problemi šole. Foto: Kosi 

Z besedo samoupravljanje se 
srečujejo vsak dan, s samouprav
ljanjem v praksi pa so se učenci 
osnovne šole Tone ta Znidar iča 
srečali v če t r tek 25. marca 1976. 
Bilo je tisti če t r tek t ako k o t vse 
ostale dni le, da nas je sprejel 
ravnatelj - učenec, dnevnike v 
razrede so iz zbornice odnesli 
učitelji - učenci , p o kuhinji so se 
vrteli kuharji - učenci , skra tka 
tisti če t r tek so upravljanje šole 
vzeU v svoje roke učenci . Pouk je 
seveda kljub temu tekel normalno 

naprej, s^ so se učenc i - učitelji 
dobro pripravili in j ih sošolci pri 
nobeni uri niso spravili v zadrego. 
Marsikateremu je bilo poučevanje 
minuli če t r t ek tudi pot rd i tev 
poklicne usmeritve. 

Samoupravni dan na osnovni 
šoli Tone ta Znidar iča bodo še 
imeli, saj j e to ena od oblik, k o se 
lahko učenci neposredno vključijo 
v samouprav^anje in tako 
p r idob iv^o izkušnje, k i j i h b o d o 
pozneje na svojih delovnih mest ih 
s p r idom uporabili . 

PTUJSKI ZNAČKAR JI PRED IZDAJO ZNAČKE 
Znova smo obiskali klub ptuj

skih značkarjev. Predsednik kluba, 
Tomislav Kolar, nam je povedal 
novico, da bodo ptujski značkarji 
že v prvi polovici aprila izdali 
svojo značko. Izdaja značke je za 
p t u j s k e z n a č k a r j e ve l ikega 
pomena. Za nakup značke bo 
t r e b a o d š t e t i 10.— d i n a r j e v , 
prodajali j o bodo člani kluba, 
dobiti pa j o bo moč še na sedežu 
kluba v Bezjakovi ulici 2. 

Se nekaj besed o sami znački: 
značka bo kovinska — emajl irana, 
okrogle oblike, s premerom 18 
mm, izdelana pa bo v seriji 3 barv. 
V sredini značke bo upodobl jen 
ptujski grad z mos tom in reko 
Dravo; na zunanjem robu pa bo 
n a p i s : K L U B Z B I R A L C E V 
ZNAČK P T U J . 

Klub si tudi prizadeva, da bi 
organiziral prvo srečanje značkar
jev, na katero bi povabil klube 

zbiralcev iz drugih krajev. Zamisel 
naj bi postala tradicija s tem, da bi 
bilo srečanje enkrat ali dvakrat 
letno in sicer v različnih krajih. V 
Klubu pa razmišljajo še o razstavi 
značk v enem od izložbenih oken 
ptujskih trgovin. Ptujski klub 
značkarjev želi svoje vrste okrepiti 
še z novimi člani, zato vabi vse 
zbiralce in druge, na sestanek, ki 
bo 7. aprila ob 19. uri v prostor ih 
ekonomske šole v Ptu ju . M G 

KMETOVALCI! 
N A Z A L O G I I M A M O : 
— t r a k t o r j e 

( f e r g u s o n : n o v e i n g e n e r a l n o o b n o v l j e n e ) 
— b r a n e 
— p l u g e 
— s a m o n a k l a d a l n e p r i k o l i c e 
— t r o s i l n i k e z a g n o j ( K R P A N ) 
— m o t o r n e žage ( a l p i n a , s t i h i , h u s q u a r n a ) 

i n d r u g o k m e t i j s k o o r o d j e 

OBIŠČITE N A S I N I Z B E R I T E ! 

PR IPOROČA S E K O L E K T I V „ O R O D J A " 
N A O R M O Š K I C E S T I . 

— otroška, ženska i n moška plastična o b u t e v p o n i z k i 
c e n i 

— n o v e p o d n e o b l o g e p o odgovarjajoči m e r i 
— t o p l i p o d i 
— t a p e t e 

V P R O D A J A L N I „ G U M A " 
V K R E M P L J E V I U L I C I 

ODLOČITE S E Z A N A K U P 





Uveljavljanje kmečke žene 
Razvoj znanosti in tehnologije 

nasploh in §e zlasti v kmetijstvu, 
razvoj družbeno-ekonomskih od
nosov v kmetijstvu in na vasi in 
sprememb agrarne s t rukture so bi
stveno vplivali na ekonomski in po
litični položaj kmetice. Njen delež v 
kmetijski proizvodnji zaradi struk
turnih sprememb na vasi nenehno 
narašča po svojem obsegu in zah
tevnosti, saj vodijo preko 50 % me
šanih kmečkih gospodarstev v Slo
veniji danes kmetice in opravljajo 
60 do 70 % vseh kmetijskih del. 

Tej vlogi pa prepočasi sledi spre
memba kmetičinega dejanskega 
ekonomskega, političnega in samo
upravnega položaja, kar pomeni , 
da na tem področju najbolj za
ostaja uveljavljanje ustavnega po
ložaja delovnega človeka. Za to je 
pri tem temeljna naloga, da for
malno pravne sistemske možnosti 
čimbolj dosledno uresničimo. 

Vzgoja in izobraževanje imata 
pri urejanju položaja kmetice — 
proizvajalke in njeni afirmaciji kot 
družbene delavke p o m e m b n o mes
to. Po nekaterih ocenah ima le 1 % 
zasebnih kmečkih proizvajalcev 
strokovno izobrazbo. T o zavira hi
trejše uveljavljanje znanstvenih 
dosežkov v kmetijstvu in s tem tudi 
urejanja materialnega položaja 
kmetov in njihovo povezanost z 
drugimi ljudmi v združenem delu. 
Za to je temeljita p reobrazba vzgoj
no izobraževalnega sistema tudi v 
družbenem interesu za razvoj kme
tijske proizvodnje in v interesu 
kmetice kot proizvajalke in ma
tere. 

Razen kmetijskega šolstva ima 
veliko vlogo pri izobraževanju v 

Kop v vinogradu, težaSko delo za kmečko ženo Foto: S. Kerbler 

kmetijstvu tudi pospeševalna služ
ba, ki je dosegla na tem področju 
že lepe rezultate. Ker pa se je v to 
pospeševalno delo premalo vklju
čevala žena — kmetica se je začelo 
v letu 1974 razvijati pospeševalno 
delo. V tem letu so bile nameščene 
prve pospeševalke na področnih 
kmetijskih zavodih. Sedaj je na 
vseh kmetijskih zavodih Slovenije 7 
pospeševalk za delo s kmečkimi že
nami, ki pokrivajo celotno ob
močje Slovenije. Pri delu j im po
magajo mentorice pri obrat ih za 
koof)eracijo. 

N a območju ptujske in ormoške 
občine se je začelo pospeševalno 
delo s kmečkimi ženami v aprilu 
1975. V začetku smo se srečevali z 
mnogimi problemi, saj ljudje sploh 
niso vedeli za obstoj naše službe. 
Po t rebno je bilo poiskati povezavo 

med zavodom in kmečko ženo, 
kajti le na ta način je lahko delo 
uspešno. 

Ustanovili smo aktive kmečkih 
žena na območju KK P t u j , T O Z D 
kooperacija in Slovenija vino Lju
bljana, obrat Jeruzalem Ormož . 
Sedaj je ustanovljenih 20 aktivov in 
1 odbor kmečkih žena. V najkraj
šem času bo ustanovljen tudi odbor 
kmečkih žena pri obra tu za ko
operacijo KK P t u j . Tudi na kme
tijski zadrugi Lovrenc na Dr. polju 
je organizacija aktivov že v pri
pravi. Toliko o organiziranosti 
kmečke žene. 

Druga naloga, ki smo si jo za
stavili je izobraževalno delo s 
kmečkimi ženami, ki ga lahko raz
delimo na več področij in sicer: 

— strokovna predavanja v zim
skem času, 

— organizacija gospodinjskih te
čajev, 

— strokovna ekskurzija za kmeč
ke žene, 

— nasvetovalna služba za delo z 
molznimi stroji, 

— nasvetovalna služba pri vzreji 
pujskov. 

T o so najbistvenejše naloge, ki 
smo si j ih zastavili pri našem delu. 

Naj povem še nekaj o našem do
sedanjem delu na izobraževalnem 
področju. V letu 1975 smo organi
zirali 4 s trokovne ekskurzije za 
kmečke žene. Zanimanje je bilo 
veliko in žene so bile z njimi iz
redno zadovoljne, zato b o m o or
gan iz i r a l i Se več p o d o b n i h 
ekskurzij, ker so učinkovit način 
izobraževalnega dela s kmečkimi 
ženami. Pri organizaciji ekskurzij 
so mi mnogo pomagale članice 
aktivov kmečkih žena. Skupna 
udeležba na ekskurzijah je bila čez 
280 žena. 

V letošnji zimski sezoni smo do-
sedaj organizirali 23 predavanj za 
kmečke žene, ki se j ih je udeležilo 
873 žensk. Predavanja so bila na te 
teme: zamrzovanje živil, higiensko 
pridobivanje mleka, ureditev kmeč
ke kuhinje, organizacija dela v go
spodinjstvu, krmljenje in vzreja 
prašičev, pridelovanje zelenjave, 
zaščita vrtnin, problem alkoho
lizma na vasi. 

V letošnji zimski sezoni predvi-
dvidevamo še 3—4 predavanja na 
podobne teme. 

Veliko zanimanje žena je tudi za 
gospodinjske tečaje, ki pa jih je tež
ko organizirati , zaradi problema s 
predavateljskimi kadri in pr imernih 
prostorov. V letošnjem letu smo us
peli organizirati 2 šiviljska tečaja v 
Gorišnici. 

Ob koncu bi se rada zahvalila še 
mentorici — pospeševalki pri Slo
venija vino Ljubljana, obrat Jeru
zalem Ormož , ki se je zelo potru
dila pri delu na tem področju . 

B . G . 

PRIPftAVE ZA MLADINSKE 
DELOVNE AKCIJE 

V PTUJSKI OBČINI TEČEJO 
O tem je spregovoril l"ranci Prime, sekretar občinske konference 

Zveze sociahstične mladine Slovenije Ptuj . 
„S pripravami na mladinske delovne akcije smo pričeli že v mesecu 

januarju. Naše delo je bilo predvsem usmerjeno v sodelovanju z izvršnim 
svetom SO Ptuj in v iskanju primerne lokacije za mladinsko delovno 
akcijo Slovenske gorice 76. Že v mesecu febmarju smo v okviru 
medobčinskega sveta podravskili občin sprejeli dogovor za razdelitev 
znotraj regije. Tako smo postali nosilci brigade za Brkine 76 v IV. 
izmeni. Ob tem je začela teči tudi akcija evidentiranja brigadirjev. Naša 
akcija evidentiranja je več kot uspešna, saj smo že v prvili dneh sprejeli 
prijave okrog 150 dijakov srednješolskega centra Ptuj . Pol i t ično akcijo pa 
smo peljali tudi v OZD in načeloma uspeli, saj bo vsaka OZD omogoči la 
vsaj enemu mladincu udeležbo na MDA." 

Kakšna je naloga, ki ste si j o zadali z evidentiranjem? 
,,Naloga se zrcali v sledečem: evidentirati čimveč brigadirjev, 

ustanoviti obč insko mladinsko delovno akcijo, pripraviti č imveč lokalnih 
akcij in iz občinske mladinske delovne brigade formirati mladinsko 
delovno brigado za Brkine 76 . V kra tkem bo ustanovljena občmska 
mladinska delovna brigada, ki bo sprejela nalogo enotedenskega 
pogozdovanja v okolici Ptuja. Skupaj s krajevno skupnostjo Ptuj pa smo 
tudi že pripravili program enodnevnih akci j ." 

Zanima nas še, kako je s pripravami na mladinsko delovno akcijo 
Slovenske gorice 76? 

„Na zadnji seji centra za mladinske delovne akcije pri občisnki 
konferenci ZSMS Ptuj smo p o d r o b n o spregovorili o nalogah in 
obveznostih, ki nas čakajo v zvezi s to akcijo. Naša naloga pa bo med 
drugim tudi obveščanje krajanov Dornavc o vlogi, nainenu in pot rebi te 
akcije. Prizadevali si b o m o za razširjanje idejnopolit ičnega dela med 
mladimi v okviru osnovne organizacije ZSMS Domava . " 

MG 

Z zbora brigadirjev veteranov 

Stari brigadirji so v srcu še vedno mladi kot pred tridesetimi leti 
Foto: Kosi 

Brigadirji — veterani, udeleženci 
prvih povojnih mladinskih delov
nih akcij in napre j , so se 25. marca 
1976, na pobudo občinske konfe
rence ZSMS P t u j , srečali na de
lovnem razgovoru. Nepozaben je 
bil prvi stik z njimi, njihova živah
nost in sijaj, s katerim so nam sku
šali kar najverneje prikazati svojo 
pot brigadirjem, svoj delček mla
dosti, ki so ga pustili skupaj s pre-
nekaterim žuljem, na različnih 
koncih Jugoslavije. Spomina na 
akcijo ni izbrisal niti čas, ki nas ta
ko neusmiljeno preganja iz ure v 
uro , iz dneva v dan . Prenekateri 
med njimi si.je na akciji , , i zbra l" 
svoj bodoči poklic, se s srcem in 
dušo , ,zapisal" akciji in jo sprem
ljal ter tudi aktivno sodeloval v 
njenem 30-letnem razvoju. 

Dokumentarnega gradiva o ude
ležbi naših brigadirjev — veteranov 
na akcijah, h ran imo bore malo. 
Naš spomin nanjo ostaja okrnjen. 
Zato ne bi bilo odveč, če bi sleherni 
brigadir — veteran opisal svoj do
življaj akcije, svojo izpoved in t ako 

pomagal k popolnejšemu prikazu 
30-letnega razvoja akcije pri nas. 
Del t ako napisanega materiala bi 
lahko prepustili muzeju N O B v 
Ljubljani, ki pripravlja ureditev 
spominske sobe, posvečene mladin
skim delovnim akcijam. V tem letu 
ob priliki 30-letnice mladinskih 
delovnih akcij , pa bo izšla tudi bro
šura o njih. Brigadirji — veterani 
naj bi s svojimi izkušnjami bogatili 
današnjo akcijo. Nadelovišču in ne 
samo na delovišču naj bi se pre
pletalo izročilo pretekle in sedanje 
akcije. Vez, ki jo je začrtal že ome
njeni delovni sestanek naj bi se v 
prihodnje še krepila. 

Ob njihovem srečanju je bri
gadirje — veterane pozdravil tudi 
Franjo Gnilšek, predsednik IS SO 
Ptuj in j im spregovoril o letošnji 
mladinski delovni akciji. S kultur
nim programom so jih pozdravili 
dijaki gimnazije Dušana Kvedra 
Ptuj in vojaki garnizije Dušana 
Kvedra. Delovni razgovor je vodil 
Franci Pr ime, sekretar OK ZSMS 
Ptu j . M G 

OCENA SAIVIOUPRAVNEGA 
DRUŽBENEGA PLANIRANJA 

V tem času poteka pomembna družbena dejavnost za 
oblikovanje srednjeročnih planov razvoja vseh nosilcev 
planiranja za obdobje 1976-1980. Pri oblikovanju teh planov 
moramo zagotoviti, da bo dosledno uveljavljena ustavna \ioga 
in položaj delavca v TOZD, občana v krajevni skupnosti, kot 
temeljnega nosilca planiranja. Zagotoviti moramo skladen 
razvoj tako na gospodarskem in družbenem področju kot tudi 
na našem celotnem območju. 

Zveza komunistov in vse druge organizirane subjektivne 
sile se prav v tem času z vso odločnostjo zavzemajo za 
uresničitev teh ciljev. Centralni komite ZK Slovenije pripravlja 
sejo, ki bo predvidoma v začetku maja. Na tej seji bodo celovito 
ocenilidosedanje delo na področju samoupravnega družbenega 
planiranja. V cilju, da bi bila ta ocena kar najbolj popolna, je 
izvršni komite CK ZKS izbral 20 občin v Sloveniji, v katerih 
bodo člani CK ZKS, skupno z občinskimi vodstvi in temeljnimi 
organizacijami, podrobneje preučili stanje. 

Med izbranima občinama sta tudi Ormož in Ptuj. V 
Ormožu bodo ocenili stanje v TOZD Slovin, v Ptuju pa SOZD 
kmetijsko prehrambetu kombinat Ptuj in SIS za vzgojo in^ 
izobraževanje. Poleg tega bo vsaka občinska organizacija ZKS' 
celovito ocenila stanje na področju planiranja v svoji občini in 
to oceno posredovala CK ZKS. 

V ponedeljek, 29. marca 1976 je v zvezi s temi nalogami 
obiskal ptujsko občino Emil ROJC, član IKP CK ZKS in 
predsednik komisije za idejno-politična vprašanja vzgoje, 
izobraževanja, kulture in znanosti pri predsedstvu CK ZKS. 
Dopoldne je imel razgovore s komunisti iz SOZD kmetijsko 
prehrambeni kombinat s sedežem v Ptuju, popoldne pa s 
predstavniki izobraževalne skupnosti občine Ptuj. 

Na seji političnega aktiva občine Ptuj, so že 22. marca 
1976 pripravili načrt dela in rokovnik. Imenovali so delovne 
skupine, ki bodo napravile ocene za posamezne temeljne in 
druge organizacije združenega dela, samoupravne interesne 
skupnosti in krajevne skupnosti. Celovito analizo o stanju na 
področju planiranja v občini Ptuj pripravljata: komisija za 
družbeno-ekonomska vprašanja, ki ji predseduje Martin Učakar 
in štab za spremljanje akcije planiranja, ki ga vodi Stanko Lepej. 
Sklepno oceno o tem pa bo dal komite občinske konference 
ZKS Ptuj, na razširjeni seji, ki bo 7. aprila 1976 v Kiričevem. 

F. Fideršek 

Neprevidnost botrovala 
požaroma 

v soboto in nedeljo sta bila na 
območju M^šperka kar dva 
požara. Obema pa je botrovala 
neprevklnost. To je ponoven 
doKaz, da smo na področju 
preventivne vzgoje našega delov
nega človeka in občana ostali še 
nedorečeni ali pa se oboji premalo 
zavedajo pomena te vzgoje. 

Marija PŠeničnik (Zg. Svepa 3) 
je v soboto, 27. marca čistila 
travnik nad svojo hišo. Zbrano 
listje in travo je pozneje zažgala. 
Ko je kup dogorel, jê  (xlšla 
domov, ne da bi se prepričala, ali 
je nevarnost ognja odstranjena. 
Veter, ki je zapihal pa je opravil 
svc^e. Vnela se je trava in podrast 
bližnjega gozda v izmeri okrog 2 
ha. Prizor je Marijo PŠeničnik tako 
pretresel, da je omedlela, dobila 
živčni napad, nakar so jo morali 
odpe^ati v ptujsko bolnišnico. 
Pomoč gasilcev pa je iskala njena 
hči, Maijana. 

Rdeči petelin pa ni miroval niti 
v nedeljo, k o je zajel eospodarsko 
poslopje, Štefana Znidarka iz 
Lešja 3. Kombinirano gospodar
sko poslopje z zidanim hlevom za 

govejo živino, kolamico, listnja-
kom, stiskalnico in dveh predpro-
storov, ki so bili leseni, je 
pogorelo. Celoten gospodarski 
kompleks je bil krit s salonitnimi 
ploščami Požar je uničil tudi 
6 0 0 0 kg sena, puhalnik, leseni voz 
in nekatero drugp opremp. 
Nestrokovna ,ocena škode znaša 
15 0 .000 dinarjev. 

Na kraju požara je bilo 
ugotov^eno, da sta oškodovančev 
sin, Stojan in Slavko Krajnc, varila 
pred kolamico ogrodje za vprežni 
voz ne da bi očistila okolico, kjer 
sta varila, smeti, sena in drugega. 
Prav ta neprevidnost pa je 
povzročila požar, ki sta ga opazila 
sele, ko je ogenj že zajel del 
gospodarskega poslopja. Oškodo
vanec ima svoje nepremičnine 
zavarovane pri zavarovalnici Sava 
in zavarovalnici Maribor. 

Požara, ki nista osamljena, saj se 
jih dnevno zvrsti kar več, znova 
opozarjata na previdnost, posebno 
še sedaj, ko je zemlja izsušena in 
lahko samo iskrica zaneti požar in 
s tem povzroči veliko gospodarsko 
škodo. MG 

Vlak bratstva in enotnosti 
„ . . .Enotnos t in brats tvo v naši 

dežeU sta poglavitna dejavnika 
naše krepitve zunaj in znotraj 
države, poglavitni opornik v boju 
proti vsem nasprotnikom, k i bi 
poskušali uniči t i to našo enotnost . 
Enotnos t in brats tvo sta najmoč
nejši vzvod našega nadaljnjega 
razvoja, najmočnejše orožje, za to 
ga moramo varovati k o t zenico 
očesa. Ne glede na t o , da smo to 
povedali že t isočkrat , m o r a m o to 
ponoviti še t isočkrat tako, da b o 
od najmlajše generacije d o 
n^starejših prodr lo v jedro biti , da 
bo preželo našo sedanjost in našo 
p r i h o d n o s t . . ." (Ti to) 

5. junija 1976 b o m o v Sloveniji 
slovesno sprejeli letošnje udele
žence vlaka bratstva in enostnost i . 
Vlak bratstva in enotnos t i je 
prežet s pol i t ično vsebino in se 
kaže v obliki povezovanja in 
sodelovanja med občinami v SR 
Sloveniji in Srbiji ter hkrari 
manifestira brats tvo in eno tnos t 
naših narodov in narodnost i , 
skovano v najtežjih dneh naše 
revolucije. 35 let je minilo odkar 
je hitlerjevska soldateska pričela 
uresničevati svoj zločinski nač r t 
izseljevanja naših n^bol j zavednih 
ljudi, naprednih v svojih idejah, ki 

se niso nikakor skladale z 
nemškimi interesi in njihovimi 
visoko doneč im ciljem ,,napravite 
to deželo nemško" . Številni izmed 
njih so našli svoj pros tor v 
t ransport ih , ki so jih peljali v 
Srbijo, kraje severne Bosne, 
Slavonije in Moslavlne, Šumadije 
in zahodne Srbije. Tamkajšnji 
ljudje so j ih sprejeli k o t stare 
prijatelje, z njimi delili še tisto 
bore malo kar j im je ostalo. Ob 
tem se poudarjajo misli in besede 
učitelja srednjih let, k i je na 
postaji v Arandjelovcu sprejel prvi 
t ransport slovenskih izseljencev v 
juniju 1941. leta. ,,Pri nas boste 
svobodni tako , k o t smo svobodni 
m i . . . " 

Prijateljstvo, skovano v obdobju 
narodnoosvobodilne vojne, se je 
nadaljevalo v svobodi, se poglab
ljalo in širilo. Ideja o vlaku 
bratstva in enotnost i se je porodila 
ob misli, da se to prijateljstvo 
razširi, ko t del pridobitev 
narodnoosvobodi lne vojne tudi na 
ostale delovne ljudi in občane . 
Prvi organizirani vlak naših 
izseljencev je krenil v Srbijo že 
leta 1961, na p o b u d o maribor
skega , ,Večera". 

MG 

Varujmo kmetijska zemljišča 
Na območju ptujske obč ine le tno izgubimo z individualno gradnjo 

okrog 5 0 hektarjev kmeti jskih zemljišč, kar je v času, k o vse bolj 
povdai jamo pomen pridelovanja hrane, izredna družbena škoda. 

Ni po t rebno posebej povdaijati , da b o m o morali v prihodnjih letih 
n a č r t n o pristopit i k urejevanju gradbenega pros tora , izgubljene kmetijske 
površine p a nadomest i t i z izsiiševanjem zamočvirjenih zemljišč. mš 

Posodobiti 
zbiralnice mleka 

v ptujski občini imamo 90 
zbiralnic mleka, ki bi j ih morali do 
leta 1978 opremit i s sodobnimi 
hladilnimi napravami. Že doseda
nje izkušnje kažejo, da oprmljene 
zbiralnice zberejo veliko več 
mleka k o t tiste brez hladilnih 
naprav. 

Ob tem velja povedati , da je v 
ptujski občini rekorder v oddaji 
mleka Janez Ž a m p a k m e t iz 
Levanjcev, ki je samo lani oddal 
30 tisoč litrov mleka. 

m š . , . 

vreme 
d o netielje, 11 . aprila 1976. 

Prvi krajec bo v sredo, 7. 
aprila ob 20 .01 . Napovedano 
vreme od 2. do 6. aprila b o lepo 
in proti apnlski navadi toplo , 
bodo pa precejšnje pooblači tve 
in še vetrovno. 

Izgledi za naprej spremenljivo, 
precejšnje padavine, še mrzlo . 
Občasno sneg do nižin. ,,Božič 
zelen, velika noč snežena ali s 
slano pokr i ta" . Na splošno pa 
pnčaku jemo v mesecu aprilu 
obilne padavine, seveda v obliki 
dežja. 

Danes ob 9.37 popolni sončni 
mrk. Viden iz celotnega našega 
območja , vendar le skozi m o č n o 
zadimljena stekla! 

Alojz Cestnik 

PREDAVANJE 
IN USTANOVNI 
ZBOR ODBORA 
KMEČKIH ŽENA 

Na Živinorejsko veterinarskem zavodu v Ptuju, bo v soboto , 3. aprila 
ob 8. uri predavanje za k m e č k e žene. Predavala bo Ela Kovač ič , 
predavateljica na višji gospodinjski šoli, na temo: 

- Zamrzovanje sadja, zelenjave in gotovih jedi ; 
- ekonomična priprava zdrave prehrane. 

Pred predavanjam bo ustavnovni zbor odbora kmečk ih žena pri KK 
Ptuj - obrat za kooperacijo , J o ž e Lacko" . 

KMETIJSKI KOMBINAT PTUJ 
- obra t za koop . 

Ž IVINOREJSKO VETERINARSKI ZAVOD PTUJ 

osebna kronika 
RODILE SO: 

Marija Sirovnik, Tržeč 23 -
dekhco; Veronika Svenšek, Sta-
nošina 3 /a - deklico; Marija 
Kolbl, Vel. Brebrovnik 31 -
deklico; Marjana Šijanec, Žihlava 
2, G. Radgona - Rober ta ; 
Bernarda Herga, Ptujska 33, 
Ormož - Natašo; Katarina 
Roškar, Hlaponci 22 - Roberta; 
Majda Vcrt ič , Bukovci 74 -
Anico; Mirica Janžkovič, Nova vas 
97 - dečka ; Marija Ceh, Podvinci 
98 - 'dekhco; Silva Keček, Hum 
20 - dečka; Marta Polanič, 
Mihalovci 64 - Simona; Branka 
Fric, Slovenski trg 6 - dečka; 
Mira Škvorc, Vičanci 5 3 -
-Matejo; Milena Munda, Bukovci 
7 1 / a - deklico; .Marija Belec, 
Lešnica 25 - Boštjana; Dr. Vesna 
Vučkovič , Kidričevo 5 - Igora; 
Marija Debeljak, Aškerčeva 4 -
dečka ; Angela Pergcr, Majski vrh 
10 - dekl ico. 

POROKE: 

Jože Dikavčič , .Mihovee 27 in 
Katarina Orenberg, Mihovci 27. 

UMRLI SO: 

Janez Fajt, Majski vrh 53 , ro j . 
1886, umrl 19. marca 1976; 
Marjeta Kuhar, Dom upokojencev 
Murotinci, roj. 1906, umrla 20. 

marca 1976; Elizabeta Veršič, 
Rjavci 19, roj . 1919, umrla 22. 
marca 1976; Franc Frešer, 
Gabernik n. h., roj . 1929, umrl 
22. marca 1976; Marija Maroh, 
Volkmerjeva 5, roj . 1917, umrla 
23 . marca 1976; Ema Rozman, 
Cankarjeva 3, roj . 1895, umrla 24. 
marca 1976; Marija Marin, 
Bodkovci 15, roj . 1886, umrla 24. 
marca 1976; Ignac Zajko, Potrče
va 8, roj . 1885, umrl 27. marca 
1976; Berta Sorman, Gajzerjeva 4, 
rojj. 1993, umrla 28. marca 1976; 
Matilda Svenšek, Rogaška 16, ro j . 
1904, umrla 28. marca 1976. 

T E D N I K i zda ja č a s o p i s n i z a v o d P t u j s k i t e d n i k , 6 2 2 5 0 P t u j , V o š n j a 
k o v a 5 , p o š t n i p r e d a l 9 9 . U r e j u j e u r e d n i š k i o d b o r , o d g o v o r n i 
u r e d n i k F R A N C F I D E R Š E K . I zha ja o b č e t r t k i h . U r e d n i š t v o in u p r a 
v a : t e l e f o n (062) 7 7 - 0 7 9 . C e l o t n a n a r o č n i n a z n a š a 100 d i n a r j e v , za 
t u j i n o 2 0 0 d i n a r j e v . Ž i r o r a č u n S D K P t u j 5 2 4 0 0 - 6 0 3 - 3 0 4 5 8 . T i s k a 
M a r i b o r s k i t i s k . N a p o d l a g i z a k o n a o o b d a v č e v a n j u p r o i z v o d o v i n 
s t o r i t e v v p r o n n e t u s p a d a T E D N I K m e d p r o i z v o d e , za k a t e r e se n e 
p l a č u j e t e m e l j n i d a v e k o d p r o m e t a p r o i z v o d o v 
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